
Сряда
21 юли 2010, брой 136 (4947)

цена 1.50 лева

ще ограничим размера на 
признатите разходи на газо-
разпределителните друже-
ства, каза Семерджиев 

USD/BGN: 1.52276   

+0.88%
Българска народна банка

EUR/USD: 1.28440  

     -0.87% 
 Българска народна банка

Sofix: 359.06

    -0.26% 
 Българска фондова борса

Компании ▶ 8-9

Продажбите  
на бира  
се свиват

Новини ▶ 6 
Поне 10%  
по-евтин газ 
през октомври

BG40: 102.80

-0.70% 
Българска фондова борса

Коментар ▶ 2
Спасителен  
ход на  
общината 
Столичната община се оп-
итва да спаси градинката 
до Руската църква, като я 
заменя срещу участието си 
в Халите. Предвид затла-
чването на проблема това е 
единственият вариант да се 
запази зелената площ

Новини ▶ 6

Брюксел дава 2.4 млрд. 
EUR за технологии 

Новини ▶ 7

Осигуровките ще се  
вдигат по план от 2012 г.

Технологичните 
компании от ЕС ще 
получат субсидията през 
следващата година.
IT e приоритет за България, 
каза зам.-министър  
Първан Русинов 

Не трябва да бавим 
повече пенсионната 
реформа, за да се 
предпазим от още по-
драстични промени след 
време, заяви министърът 
на труда Тотю Младенов

Новини ▶ 7
Газовата връзка  
с Турция ще е  
част от "Набуко"
Да се ускори изграждането 
на газовата връзка 
България - Турция, която 
впоследствие да е част от 
газопровода „Набуко”, е 
предложил министърът 
на икономиката Трайчо 
Трайков във Виена 

Не става само с устрем, 
трябват и реформи

Тази година България се представя по-добре от Румъния, но са необходими още реформи, 
става ясно от доклада на Еврокомисията. Премиерът Бойко Борисов обеща до седмица да бъде 
разработен екшън план в отговор на препоръките от Брюксел  ▶ 4-5

Снимка марина ангелова
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Печеливш
Георгиос Папандреу
  

Губещ
оли-Пека каласвуо

 
Пазарът оцени усилията за съживяване на 
капитулиралата гръцка икономика, положени от 
правителството на министър-председателя Георгиос 
Папандреу, и откупи новата емисия държавни облигации 
на страната за общо 1.95 млрд. EUR. За сравнение 
последната продажба на гръцки дълг от 13 юли възлезе на 
1.625 млрд. EUR. 

Главният изпълнителен директор на лидера 
на пазара за мобилни телефони финландската 
Nokia най-вероятно ще бъде сменен, предават 
световните медии по неофициални данни. 
Бордът на директорите не е доволен от слабото 
представяне на гиганта във водещия сегмент на 
смартфоните.

Вторник
20 юли 2010, брой 135 (4946)

цена 1.50 лева

Дружествата ще се зани-
мават с дърводобив и упра-
вление на горския ресурс, 
каза министър Найденов

USD/BGN: 1.50948  

+0.33%
  Българска народна банка

EUR/USD: 1.29570  

     -0.33%
Българска народна банка

Sofix: 360.00 

    -0.48%
Българска фондова борса

Компании  ▶ 10
Разходи за лихви 
свиха печалбата  
на “ФеърПлей”   
Положителният финан-
сов резултат на фонда за 
имоти се свива с 91% в 
края на юни

Недвижими имоти ▶ 14 Компании ▶ 10
Синдик влиза  
в “Ален мак” АД     
Апелативният съд в 
Пловдив назначи Стефан 
Стоянов Георгиев за син-
дик на закъсалото козме-
тично предприятие “Ален 
мак”. Облигационерите 
чакаха решението, за да 
започнат разпродажбите 
на  активи

Замразените офисни 
площи са почти 
1 млн. кв. м

Новини ▶ 6
Създава се горски 
холдинг с шест 
предприятия  

BG40: 103.52

-0.18%
Българска фондова борса

Коментар ▶ 2
Преговори  
безкрай
По всичко личи, че 
дебатите за пенсионната 
реформа не само не са 
приключили, но тепърва 
започват

Новини ▶ 7
БСК иска поетапно 
вдигане на стажа  
до 2015 г.

Целта е да се тушира 
вълната от рано пенсиони-
ращи се българи, казаха от 
камарата, която се упра-
влява от Божидар Данев. 
Синдикатите са против 
предлаганата реформа

Новини ▶ 6
145 млн. лв. платени 
по програма 
"Околна среда"

Изграждането на пре-
чиствателни станции 
и регионални депа за 
отпадъци е приоритет 
на Министерството на 
околната среда и води-
те, каза министър Нона 
Караджова

Компании ▶ 10
НЕК и ЕVN се 
договориха за 
"Горна Арда"
Австрийската компания 
ще стане мажоритарен 
собственик в съвмест-
ното дружество. EVN 
и досега имаше 30% в 
него, сега ще придобие 
70% чрез увеличение на 
капитала

Добромир Ганев, управител  на "Форос"

ИкономИка 
В застой
Страната ни е на дъното 
в ЕС по икономически растеж. 
Неразплатените задължения 
към фирмите изядоха 2.5% 
от ръста на БВП. Очакванията 
са и догодина България да се 
възстановява най-бавно в 
сравнение с останалите 
държави  ▶ 4-5

Илюстрация: Вихър Ласков

Мнения

По темата „Хотели и 
ресторанти ще плащат 
наполовина по-ниски 
такси за музика”.  Прес-
танете да рекетирате 
туристическия бизнес. Не 
стига, че неоснователно 
се събира от всички турис-
тическа такса, въпреки 
че повечето работници 
и служители нямат нищо 
общо с туризма. Сега за 
озвучаването на ресто-
ранти, хотели и подобни 
места да се заплаща. 
Представете си, ако всич-
ки доставчици на кабелна 
телевизия поискат такси 
за излъчваната музика по 
различните канали. Какво 
ще се получи? Моля, не ни 
изнудвайте. И този акт 
трябва да се реши от 
съдебната система.

filip

▶

pari.bg Топ 3

1Мрачни прогнози 
за развитието на 
икономиката ни. 
Слабото усвоява-

не на еврофондовете и 
забавеното разплащане 
към фирмите са основни-
те подводни камъни пред 
правителството.

2 Вяра Анкова 
оглави БНТ. С 5 
гласа шефката на 
„Новини и акту-

ални предавания” поема 
управлението на общест-
вената телевизия.

3 Вече 1 млн. българи 
имат паспорти 
с биометрични 
данни. В момента 

системата на Siemens 
вече произвежда по 18 хил. 
документа дневно.

Спасителен ход
Общината предприема 
спасителен ход за спасява-
нето на градинката до Руската 
църква, като я заменя срещу 
участието си в Халите. Предвид 
затлачването на проблема с гра-
динката, който се точи повече от 
10 години, издаденото разре-
шение за строеж и купищата 
дела, които са заведени срещу 
кметството, това е единственият 
вариант общината да спаси зеле-
ната площ в центъра. И не само 
това - да се избави от претенци-
ите на едно частно дружество. 

Така, както се казва, и 
вълкът ще е сит, и агнето 
- цяло. Още повече че делът на 
Столичната община в „Централ-
ни хали” АД е само 25 на сто и 
с този брой акции не може да 
влияе на решенията за управле-
нието на дружеството. Един-

ственото, което кметството би 
загубило, е получаване на диви-
дент. Той обаче може спокойно 
да бъде прежален предвид това, 
че кметството може да загуби 
делата, заведени срещу него. 
И... да се „радва” на протести от 
столичани заради застрояването 
на градинката до църквата. 

Дали частното дружество 
„Ащром” е инвестирало 30 
млн. лв. в подобрения на сгра-
дата, е друг въпрос. Дори и да 
ги е направило, то тя се оценява 
според сегашното състояние, 
т.е. взема се предвид амортиза-
цията. Освен това в момента се 
взимат предвид сегашните цени 
на материалите, евентуалната 
доходност от отдаване под наем 
и т.н. Така че дори и да са на-
правени тези инвестиции и да се 
докажат с документи, то пред-

вид кризата и спада в цените на 
имотите едва ли вложенията за 
300 млн. лв. ще бъдат приети. 

Ситуацията е подобна със 
собствениците на апартамен-
ти, които са ги купили преди 
години, направили са подобре-
ния в тях, но заради срива на 
имотния пазар сега не могат да 
ги продадат на цена, с която да 
покрият направените разходи. 

Общината е направила 
много грешки през годините 
- с издаването на разрешение-
то за строеж и т.н. И както се 
казва: „Не е луд тоя, дето яде 
баницата, а оня, дето му я дава”. 
Сегашният ход обаче е спаси-
телен - и за градинката, и за 
Столичната община. И вероятно 
е най-добрият към сегашния 
момент.  

коментар

Инвестиции 
от 30 млн. лв. 
в подобре-

ния на сградата 
на Халите трудно 
биха се доказали в 
сегашния момент

красимира Янева
kyaneva@pari.bg
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 скоро Халите ще бъдат изцяло собственост на „ащром” СНИМКА МАрИНА АНГелоВА▶
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Ще въведем регистър на капиталовите 
разходи. Така нито едно министерство 

няма да може да прави инвестиционни 
разходи, без това да е отразено

Число на деня

30 407
са българите, които през юни са се регистрирали като 

нови безработни
▶

 ана  Михайлова, зам. финансов министър

Скрити козове за по-висок икономически ръст
Поздравления за много 
добре разработената тема 
на деня („Мрачни прогнози 
за българската икономика” 
от 20 юли - бел. ред.). Имам 
някои коментари по нея. 
Не съм съгласен с главния 
икономист на Уникредит 
Булбанк кристофор Пав-
лов, че разхлабването на 
фискалната политика е вяр-
ната посока. Да, трябваше 
да се ускори разплащането 
към фирмите - и за невър-
нат ДДС, и за извършена 
работа по държавни и 
общински поръчки, но това 
не значи, че задължително 
трябва да се увеличи бю-
джетният дефицит. 

Първо, можеше ББР да 
издаде еврооблигации и с 
приходите (а не чрез транс-
фер от държавния бюджет) 

да „изкупи” публичните 
вземания от фирмите, а 
държавата в течение на 
няколко поредни години да 
се разплати с ББР. 

Второ, много държавни 
разходи, предвидени в 
бюджета за 2010 г., можеше 
да се спестят и по този 
начин да се намали (и даже 
да изчезне) дефицитът. 
Например десетки мили-
они левове субсидии всяка 
година за производството 
на широколистни тютюни, 
които растат само на плодо-
родни и обикновено полив-
ни площи, на които може 
да се садят и много други 
култури, но се садят тютю-
ни само заради субсидията. 
Или ако се даде БДЖ на 
концесия или поне се склю-
чи договор със Световната 

банка по програмата „Заем 
срещу реформи”, нямаше 
да има нужда и от един лев 
допълнителна субсидия за 
жп системата. 

Трето, приватизацията 
е на практика спряна, 
а за концесиониране на 
сериозни активи не се и 
мисли. Само два примера 
- цялата документация 
(кратко представяне, оцен-
ка, правен анализ, инфор-
мационен меморандум) за 
„Булгаратабак холдинг” е 
готова от лятото на 2009 г. 
Вместо вече да е прива-
тизиран холдингът, беше 
направен нов конкурс за 
консултант, СИТИбанк 
го спечели през февруари 
2010 г. и вече 5 месеца по-
късно още нямат подписан 
договор, за да старти-

рат работата. Десетки 
милиони левове годишни 
концесионни такси ще 
получава държавата, ако 
се концесионира летище 
София. Но не се и говори 
за това. А за концесия са-
мо на нов карго терминал. 
Ами магистралите? Защо 
трябва въобще да се взи-
мат пари от ЕС и държав-
ния бюджет за магистра-
лите „Тракия” и „Марица”, 
като трафикът по тях 
позволява чрез т. нар. 
секюритизация на пътните 
такси при концесионира-
не на магистралите те да 
бъдат достроени и след 
това обслужвани (зимно 
почистване, ремонти) без 
никакви държавни пари. 
А еврофондовете да се 
използват за пътища, ко-
ито не стават за концесии 

поради малкия трафик.
 
Ако се стартират веднага 
реформите, в това число 
сериозна приватизация и 
концесиониране, ако не се 
приемат някои предлагани 
мерки, които ще доведат 
до увеличаване на сивата 
икономика и намаляване на 
инвестиционната активност 
(например предлаганото от 
синдикатите увеличение на 
прекия данък върху труда, 
наричан за благозвучност 
„осигуровка”, или диску-
тираното в ГЕРБ вдигане 
на плоския данък и/или 
премахването му), аз съм 
по-голям оптимист и от 
вицепремиера Дянков. 
Мисля, че особено 2011 г. 
може да бъде много добра 
и България да има ръст на 
БВП над 4%.

Уточнение

В брой 135 на в. „Пари” на 
стр. 7 в статията „Енер-
гийни дружества са кри-
ели данъци” е написано, че 
са установени данни за 

▶ престъпления във връзка 
с извършени ремонтни 
дейности на блок 2 на ТЕЦ 
„Марица-изток 2”. Инфор-
мацията е дадена в този 

вид от пресцентъра на 
МВР. Вярното е,  
че престъпленията са 
открити при ТЕЦ „Мари-
ца-изток 3”.

Не съм съгла-
сен, че не ни 

е нужно споразуме-
ние с МВФ. Полша 
е добрият пример, 
тя взе заем и сега е 
единствената в ЕС, 
която не влезе в 
криза

реакция

Владимир каролев,
икономист от екипа на НДСВ

▶Министърът на вътрешните работи цветан цветанов поднесе цветя пред 
мемориала на загиналите огнеборци в двора на Гд „Пожарна безопасност и спа-
сяване”. на вчерашния празник илинден българските пожарникари почитат своя 
покровител свети пророк илия             СНИМка МаРИНа аНгЕлоВа



"Устремът за реформи" се         оказа 
недостатъчен, Брюксел иска     още
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Тази година страната ни се справя  
по-добре от Румъния, но мониторингът  
и за двете държави остава
След последния годишен 
доклад през юли 2009 г. в 
България се е проявил силен 
„устрем за реформи”, но са 
нужни повече резултати. 
Това е основното послание 
в четвъртия мониторингов 
доклад на Европейската 
комисия (ЕК) за напредъка 
на България в съдебната ре-
форма и противодействието 
на корупцията и организи-
раната престъпност, който 
беше официално предста-
вен вчера. 

Има подобрения в нака-
зателните процедури и по-
вече обвинения по случаи 
с корупция по високите 
етажи или такива, свързани 
с организираната престъп-
ност. И все пак прекалено 
малко са случаите, които са 
приключили в съда, отчитат 
от  Брюксел. 

В България тези изводи и 
препоръки бяха посрещна-
ти сравнително спокойно, 
а основните изводи като че 
ли бяха: това е най-поло-
жителният доклад досега 
и дори вече изпреварихме 
Румъния по проведени ре-
форми (вж. стр. 5).

Постижения, но...
За първи път от въвежда-
нето на механизма за съ-
трудничество и проверка 
бяха предприети активни 
действия срещу организи-
раната престъпност, кон-
статират от Еврокомисията. 
Положителна оценка има и 
за Стратегията за съдебна 
реформа и измененията в 
Наказателно-процесуалния 
кодекс. В същото време 

Дарина Черкезова
dcherkezova@pari.bg

обаче комисарите отбеляз-
ват, че „има нежелание от 
страна на прокуратурата да 
започне разследвания въз 
основа на очевидни сигна-
ли и да води сложни раз-
следвания, които отнемат 
време”.

В няколко изречения се 
споменават и акциите на 
полицията срещу организи-
раната престъпност. „Напре-
дъкът по важни дела в съда 
обаче е малък”, констатират 
комисарите. Те настояват за 
въвеждане и на възпиращи 
санкции за тежките престъ-
пления.

Комисията за установява-
не на имуществото, придо-
бито от престъпна дейност 
(КУИППД), отчита поло-
жителни резултати, но по-
твърдените от съда решения 
продължават да са много 
малко. От май 2009 г. са 
произнесени две окончател-
ни решения, две дела са от-
хвърлени, а по 206 искания 
все още се очаква съдът да 
се произнесе.

Борбата с корупцията 
по високите етажи също 
е „похвалена”, тъй като са 
повдигнати обвинения сре-

щу двама депутати, трима 
бивши министри и трима 
бивши заместник-минист-
ри и за пръв път срещу 
действащ министър, реди-
ца други високопоставени 
служители и кметове. В 
същото време обаче, макар 
и да има стратегия и план 
за действие срещу коруп-
цията, изпълнението им все 
още не е започнало. 

Трънът „обществени 
поръчки”
Сериозни слабости има при 
прилагането на законода-
телството за обществените 
поръчки, констатират ев-
рокомисарите. Те цитират 
данни, че след проверки на 
компетентните органи в 60% 
от проверените случаи има 
нередности. „Нередностите 
достигат почти 100% при 
мащабни проекти за пуб-
лични инфраструктури, за 
които органите са задължени 
да извършват предварите-
лен контрол”, е посочено в 
доклада. Няма и ефективна 
защита от конфликт на ин-
тереси при обществените 
поръчки, смятат еврокоми-
сарите. Заради намаляването 
на капацитета на Агенция-
та за държавна финансова 
инспекция тя е извършила 
последващи проверки в 12% 
от публичните търгове през 
2009 г., което също не се 
приема позитивно. 

Какво не беше  
изпълнено?
Въпреки напредъка и по-
добряването на комуни-
кацията с Еврокомисията 

1Да се изпълни нова-
та стратегия за ре-
форма на съдебната 

власт.  
 Да се подобри отчет-

ността и ефективност-
та на Висшия съдебен 
съвет.  

 Да се подобри отчет-
ността на съдебната 
власт чрез наказване на 
корупцията и търговия-
та с влияние.

2Да се подобри съ-
дебната практика 
в прокуратурата и 

съдилищата, като се из-
върши подробен анализ 
на недостатъците в съ-
трудничество с чужде-
странни експерти.  

 Да се изготвят наръч-
ници с най-добри прак-
тики.  

 Да се насърчават спе-
циалното обучение и 
специализацията на 
полицейските служби, 
прокурорите и съдии-
те, за да могат те да усъ-
вършенстват експертни-
те си знания и ефектив-
ността си при работата 
със сложни дела, по-спе-
циално по отношение на 
престъпленията от ико-
номически и финансов 
характер и организира-
ната престъпност.

3Да продължи рабо-
тата по изготвянето 
на нов Наказателен 

кодекс с оглед на нова-
та концепция за наказа-
телна политика, приета 
от правителството на 23 
юни 2010 г., с който ще 
се допринесе за постига-
нето на ефективност на 
съдебната система.  

 Да продължи монито-
рингът на прилагането 
на новите процесуални 
кодекси и да се обмислят 
възможности за усъвър-
шенстването им.  

 Да продължи работата 
по създаването на аген-
ция за медицински ин-
спекции, чиято цел е да 
се подобрят качеството и 
целесъобразността на из-
искваните от съда меди-
цински удостоверения.

За реформи в  
съдебната система 

има няколко ключови пре-
поръки от доклада от юли 
2009 г., които все още не 
са изпълнени. Пример в 
това отношение е изис-
кването всички съдилища 
да публикуват решенията 
си онлайн, както и препо-
ръката за специализация 
в рамките на съдебната 
власт. Преди година от ЕК 
ни посъветваха и да се 
насърчават ex-officio раз-
следванията на твърдения 
за корупция и конфликт на 
интереси от страна на ад-
министративните органи. 
Експертите настояваха и за 
допълнително укрепване 
на инспекторатите и реги-
оналните съвети за борба 
с корупцията, както и за 
осигуряването на защита 
на лицата, които подават 
сигнали за нарушения. 

Всичко това обаче все още 
не е факт и конкретните нови 
препоръки са синтезирани в 
10 точки (вж. карето).

 
оставаме  
под наблюдение
Механизмът за сътруд-
ничество и проверка съ-
ществува от 2007 г., като 
основната му цел е да се 
дава оценка на ангажимен-
тите, поети от България и 
Румъния в областта на съ-
дебната реформа, борбата с 
корупцията, а за България 
и срещу организираната 
престъпност. „Нашето же-
лание е механизмът да бъде 
прекратен, защото това ще 
покаже, че е възможно дър-
жавите да се реформират”, 
коментира говорителят на 

комисията Марк Грей. Той 
обаче беше категоричен, 
че за момента механизмът 
няма да отпадне, а и че 
няма краен срок за дейст-
вието му.

Планът „Борисов”
До вторник трябва да бъде 
подготвен план за действие 
във връзка с критиките и 
препоръките в доклада на 
Еврокомисията, който да 

бъде гласуван от Минис-
терския съвет. Това съоб-
щи премиерът Бойко Бори-
сов на пресконференция в 
късния следобед, на която 
присъстваха и членове на 
кабинета. Според него още 
до три месеца трябва да бъ-
де приключено с изпълне-
нието на всички заложени 
в плана мерки.

Сред конкретните дейст-
вия на правителството ще 

▶ Доверието към страната ни се върна. Това е                                                    посланието, което лъха от всяка страница на докла-
да, коментира министърът на правосъдието                                                      Маргарита Попова Снимка марина ангелова

Препоръките на Европейската комисия 

▶ въпреки похвалите еврокомисарите ще продължат да наблюдават как Бълга-
рия се справя със съдебната реформа и борбата с корупцията и организираната 
престъпност
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Мнения

▶ Доверието към страната ни се върна. Това е                                                    посланието, което лъха от всяка страница на докла-
да, коментира министърът на правосъдието                                                      Маргарита Попова Снимка марина ангелова

Необходими са смели 
реформи, ако искаме ЕК 
да прекрати мониторинга 
на страната ни. Четвър-
тият пореден доклад 
показва, че страната ни 
върви в правилната посока 
- тази на установяване на 
законност и правов ред. 
Всеки следващ доклад е 
по-позитивен от предиш-
ния и настоящият не прави 
изключение. Все още 
обаче липсват убедителни 
резултати, които да до-
ведат до прекратяване на 
механизма за наблюдение 
от страна на ЕК. 

Срещу организираната 
престъпност

4Да се увеличи 
капацитетът на 
съвместните еки-

пи по организирана-
та престъпност, да се 
разширят правомощи-
ята им, в които да бъ-
дат включени всички 
случаи, свързани с ор-
ганизираната престъп-
ност, и да се приобщи 
Комисията за отнемане 
на имущество, придо-
бито от престъпна дей-
ност (КУИППД), за да 
се пристъпи към зам-
разяване и отнемане 
на съответното имуще-
ство във фазата  
на разследването съ-
гласно оперативните 
изисквания.

5Да продължи рефор-
мата на полицията, 
за да се създаде ком-

петентна криминална по-
лиция, която е в състояние 
да прилага най-добрите 
практики от другите дър-
жави членки.

6Да се доусъвършен-
ства законодател-
ството за отнема-

не на имущество, като 
се следват принципът на 
гражданска конфиска-
ция, която не се основа-
ва на присъда, и препо-
ръките на Венецианска-
та комисия към Съвета на 
Европа, по-специално за 
да се гарантира прилага-
нето на законодателство-

то, като същевременно се 
зачитат основните права и 
свободи. 

 Да се разгледа възмож-
ността за даване на  
КУИППД право на иници-
атива да образува произ-
водство за поставяне под 
възбрана и отнемане на 
имущество.  

 Да се въведат правила за 
възбрана на имущество в 
ранния етап на разслед-
ването в сътрудничест-
во с прокуратурата и да 
се разшири категорията 
на свързаните лица, за да 
може да се предприемат 
по-целенасочени мерки 
срещу престъпността по-
средством отнемането на 
имущество.

За борба с корупцията

7Да се подобри съдеб-
ната практика по дела 
за измами и корупция 

по високите етажи.  
 Да се прилага всеобхват-

на и дейна стратегия при 
разследванията.

8Да се укрепи Зако-
нът за предотвра-
тяване на конфликт 

на интереси най-вече чрез 
създаването на орган, кой-
то ще има правомощия за 
действие за установяване-
то и наказването на кон-
фликт на интереси. 

 Да се ускори изпълнени-
ето на плана за действие 
за прилагане на национал-
ната стратегия за противо-
действие на корупцията.

9Да се извършва по-
стоянна оценка на 
риска във връзка с 

прилагането на законода-
телството за обществените 
поръчки.  

 Да се увеличи капаците-
тът на компетентните ад-
министративни органи за 
осъществяването на пред-
варителни и последващи 
проверки и капацитетът на 
техните центрове за оказ-
ване на експертна помощ.  

 Да се гарантира, че всич-
ки съществуващи нака-
зания, които се налагат 
на отделни лица за нару-
шение на правилата за 
обществените поръчки, 
включително дисципли-
нарните мерки, се прила-
гат пълноценно, така че да 
се засили възпиращият им 
ефект.

10Да се насърча-
ва сътрудни-
чеството между 

Препоръките на Европейската комисия 

органите, които възлагат 
обществени поръчки, при 
групирането на търгове, 
като целта е да се обеди-
нят експертни знания и да 
се постигнат икономии от 
мащаба.  

 Да се увеличат усилията 
за обучение на служите-
ли от компетентните ор-
гани за установяването и 
предотвратяването на кон-
фликт на интереси и дру-
ги сериозни нередности в 
сферата на обществените 
поръчки.  

 Да се изготви и прилага 
най-добрата практика на 
системно сътрудничество 
между компетентните ад-
министративни органи и 
съдебните органи.

Филиз Хюсменова, 
евродепутат

Мониторингът скоро няма да падне
Днешният мониторингов 
доклад отчита действията 
на кабинета „Борисов” от 
началото на неговото упра-
вление. В доклада се отчита 
извършеното, но като че ли 
резултатите не съответстват 
на усилията. 

Не е достатъчно само да 
се „напише домашното” 
по препоръките от пре-
дишния доклад. Реформи-
те закъсняват и в поли-
цията, и в прокуратурата, 
и в съда, а и не се търсят 
съюзници за тяхното осъ-
ществяване. 

Има чадър над управляващите
Една от най-сериозните 
констатации в доклада 
на Европейската коалиция 
(ЕК) е, че правителството 
не се справя с конфликта 
на интереси. При общест-
вените поръчки са конста-
тирани доста нарушения.  
Препоръката на ЕК е да 
се създаде независима 
комисия за предотвратяване 
на  конфликти на интереси. 
Това означава, че ЕК оценя-
ва работата на сега дейст-
ващия орган в парламента 
като зависима комисия. От 
над 200 подадени сигнала 
в комисията нито един не е 

Корнелия Нинова, 
депутат от коалиция за 
България

излязъл оттам с решение. 

Има информационно 
затъмнение и политически 
чадър над управляващите и 
той се насърчава от Бойко 
Борисов, Иван Костов, Во-
лен Сидеров и Мартин Ди-
митров, защото управляват 
заедно и защото комисията 
се ръководи от Димо Гяу-
ров. Тя прикрива далавери 
на управляващите. Затова 
ще поискаме официално 
да ни бъдат предоставени 
всички сигнали, постъпили 
в комисията, и действията, 
които тя е предприела. 

Това е най-добрият доклад
Това е очевидно най-
добрият доклад. По-
ложителната оценка е 
благодарение на усилията 
на правителството. Пре-
поръките за по-широка 
работа на прокуратурата 
по измамите с еврофон-
довете са основателни. 
Основателна е и препо-
ръката за образуването на 
досъдебни производства 
при достатъчно събрани 
доказателства, без да се 
правят допълнителни 
проверки. 
Огромната част от делата, 
които внасяме в съда и 

Борис велчев, 
 главен прокурор на република 
България

по които има присъди - за 
миналата година има око-
ло 50 хил. санкционирани 
лица, се отнасят до битови 
престъпления. 

Друг е въпросът, че този 
брой е очевидно недоста-
тъчен. 
Все още продължава да 
бъде изключително голям 
броят на лицата с повече 
от 4 висящи дела, които 
са на свобода. Става дума 
за неколкостотин такива 
лица, което показва, че 
имаме много какво да 
направим в тази посока. 

Едно към едно

Приемаме 
критиките
и вървим 
напред

Смятам, че всичко, 
което се пише в до-
клада на Европейската 
комисия, както и някои 
слабости евентуално, 
които ще бъдат визира-
ни за МВР, трябва да 
ги приемем за осно-
вателни и да вървим 
напред. 
За обвиненията срещу 
знаковите фигури от 
тежката организирана 
престъпност смятам, 
че са събрани доста-
тъчно доказателства. 

По-голямата част от 
тях са с постоянна 
мярка „задържане под 
стража”. Обезпокои-
телно е това, което се 
случва с конвенцио-
налната престъпност. 

Съдебната система 
ми е слабост и не ис-
кам да влизам в детай-
ли, но се надявам, че 
всички представители 
от съдебната система 
ще прочетат внима-
телно доклада, ще си 
направят изводи, а ако 
имат възможността да 
се запознаят с потър-
певшите от престъпле-
нията и това, което се 
получава като справед-
ливост от присъдите, 
които издават, може да 
имаме по-ефективна 
съдебна система. 

Цветан Цветанов,
 министър на вътрешните  

работи

Надявам 
се, че 

всички предста-
вители от съдеб-
ната система ще 
прочетат внима-
телно доклада

Препоръките 
за работата 

на прокуратура-
та по измамите с 
еврофондовете са 
основателни

Не е доста-
тъчно само да 

се „напише домаш-
ното” по препоръ-
ките от предишния 
доклад

Правителст-
вото не се 

справя с конфликта 
на интереси

бъде приемането на нов 
Закон за обществените по-
ръчки, което трябва да се 
случи до три месеца, каза 
премие-рът. Предвижда се и 
да се увеличи администра-
цията, свързана с общест-
вените поръчки, с минимум 
20 души. От 1 януари 2011 г. 
трябва да започнат да функ-
ционират специализирани 
съдилища, за което Евро-
комисията също настоява. 

„За някои от дейностите ще 
са необходими финансови 
средства,  те ще бъдат пред-
видени в рамките на бюдже-
та за следващата година”, 
каза финансовият министър 
Симеон Дянков. „Съветът, 
който ще следи изпълне-
нието на съдебната рефор-
ма, вече е структуриран”, 
коментира министърът на 
правосъдието Маргарита 
Попова.
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Най-малко с 10% ще по-
евтинее природният газ от 
началото на октомври. Така 
председателят на Държавна-
та комисия за енергийно и 
водно регулиране (ДКЕВР) 
Ангел Семерджиев комен-
тира резултатите от прего-
ворите от миналата седмица 
между министрите на иконо-
миката на България и Русия 
Трайчо Трайков и Сергей 
Шматко.

Поевтиняване 
Договореното намаление със 
7% на синьото гориво, което 
се доставя от Русия, може да 
бъде и по-голямо, каза пред-
седателят на енергийния ре-
гулатор. Той обясни, че във 
формулата за пресмятане на 
цената на газа се включват 
курсът на долара и цената на 
алтернативните горива. „На-
блюдава се стабилизиране 
на щатската валута, очаква 
се успокояване и при цените 
на алтернативните горива и 
нефта на международните 
пазари”, твърди Семерджи-
ев. По думите му всичко 
това дава основание да се 
очаква поне 10-процентно 
поевтиняване на цените на 
газа през четвъртото три-
месечие. 

Редуциране на разходи 
за инвестиции
Семерджиев каза, че е готов 
и първоначалният вариант 
на доклада за газоразпре-
делителните дружества. 
По думите му данните от 
него показват, че ДКЕВР 
има основания да намали 
признатите разходи за ин-
вестиции в мрежата. Това 
ще доведе до допълнително 
намаляване на цената на 

Цената на природния газ ще 
намалее с 10% през октомври
Енергийният регулатор ограничава размера на признатите разходи  
за инвестиции на газоразпределителните дружества

Борисов иска 450 млн. 
EUR от Световната 
банка за жп проекти
България и Австрия 
подписаха 
България ще поиска за-
ем в размер на 450 млн. 
EUR от Световната банка 
за финансирането на жп 
проекти. Това каза минис-
тър-председателят Бойко 
Борисов по време на офи-
циалното си посещение 
във Виена. От Минис-
терството на транспорта, 
информационните техно-
логии и съобщенията и 
от финансовото ведомство 
заявиха, че нямат инфор-
мация за предстоящото 
споразумение със Светов-
ната банка. 

„Изграждането на жп 
тунел под Босфора га-
рантира връзването на 

Западна Европа с Азия и 
на практика ние искаме 
с този европейски проект 
по железницата със заема, 
който ще вземем, да на-
правим по-привлекателна 
нашата железница, за да 
дойдат инвеститори”, каза 
Борисов. 

Според него България 
търси стратегически ин-
веститор в областта на 
железницата за развиване 
на основния транспортен 
коридор и в магистрали, и 
в железници. 

Икономическият ми-
нистър Трайчо Трайков 
подписа споразумение за 
избягване на двойното 
данъчно облагане с фи-
нансовия министър на Ав-
стрия Йозеф Прьол. 

 Стабилизирането на долара и успокояването на цените на алтернативните горива и нефта ще намалят допълнително стойността 
на природния газ, каза шефът на ДКЕвР Ангел Семерджиев  снимка боби тошев

▶

Евросъюзът ще 
стимулира развитието 
на технологиите с 
промените в Седма 
рамкова програма

Общо 2.4 млрд. EUR ще бъ-
дат отпуснати под формата 
на субсидии за технологични 
компании в страните членки 
на Европейския съюз до 
края на следващата година. 
Това предвиждат промените 
в Седма рамкова програма 
на ЕС, според които общият 
й бюджет вече е над 7 млрд. 
EUR. 

Цели
От Брюксел си поставят за 
цел стимулирането на техно-
логичните компании в рам-
ките на съюза, за да позволят 
бъдещото развитие на цялата 
европейска икономика. Това 
е един от основните приори-
тети на програмата - преодо-

ляването на технологичните 
прегради пред европейската 
индустрия и затвърждаване 
на нейните предимства. Па-
рите ще отидат за проекти, 
свързани с намаляването на 
въглеродните емисии чрез 
развитието на информаци-
онните и комуникационни 
технологии, преодоляване на 
инфраструктурните бариери, 
роботика и т.н. 

обхват
По част от сферите от об-
хвата на програмата може 
да се кандидатства от 20 
юли. В тях влизат различни 
идеи за публично-частни 
партньорства за проекти, 
свързани с интернет на бъ-
дещето, сътрудничество 
между ЕС и Русия и др. За 
тях може да се кандидатства 
до 2 декември. Програмата 
предвижда и втора вълна 
проекти, крайният срок за 
които е през януари 2011 г. 

Брюксел дава 2.4 млрд. EUR за ИТ

 иТ е приоритет и за България, казва Първан Руси-
нов, зам.-министър на транспорта, информационни-
те технологии и съобщенията снимка марина ангелова

▶

От ЕС предвиждат няколко 
схеми за финансиране на 
проектите, сред които са 
съвместни схеми, мрежи 
за отличие, координиращи 
подкрепящи действия и съв-
местни проекти с партньор-
ски страни по програми за 
международно сътрудни-
чество. От Брюксел очакват, 
че първите схеми за финан-
сиране ще се радват на най-
голям интерес, тъй като са 

предназначени предимно за 
бизнеса. Информационните 
технологии трябва да бъдат, 
а и са важен приоритет и за 
България, тъй като имат во-
деща роля за развитието на 
икономиката, коментира при 
обявяването на програмата 
Първан Русинов, зам.-ми-
нистър на транспорта, ин-
формационните технологии 
и съобщенията.

Христо Ласков

природния газ за абонатите, 
които получават доставки 
по газопреносната мрежа в 
страната. По-ниските цени 
ще важат за крайните по-
требители, обществените 
и административните сгра-
ди и дружествата, които не 
получават синьото гориво 
директно от „Булгаргаз”.

По-евтино парно
„Поевтиняването на газа 
ще се усети от всички в 

различна степен”, уточни 
Семерджиев. Сериозна про-
мяна ще има при големите 
потребители и топлофика-
ционните дружества. „Ако 
цената на газа падне с 10%, 
намалението на парното през 
зимния период за клиентите 
на столичното парно ще е с 
около 7%”, заяви шефът на 
ДКЕВР.
 
Ефект 
Намалението ще се отра-

зи пряко на потребителите, 
които са присъединени към 
газопреносната мрежа. В 
момента те консумират око-
ло 85% от природния газ. 
Председателят на енергий-
ната комисия информира, 
че те плащат около 7.80 лв. 
надбавка на обществения 
доставчик „Булгаргаз” и по 
19.83 лв. на преносния опе-
ратор „Булгартрансгаз”. 

Останалите 15% са клиен-
ти, които ползват мрежите 

на газоразпределителните 
дружества. От тях най-го-
леми надценки в цената 
на синьото гориво плащат 
битовите потребители, тъй 
като разходите за доставка 
на услугата до дома им са 
най-големи. Въпреки това 
поевтиняването на природ-
ния газ ще се почувства и 
от тях. 

Слухове
Като „неточни” определи 

Ангел Семерджиев твър-
денията за фалит на „Бул-
гаргаз”. Дружеството не е 
застрашено от фалит, ос-
новният му проблем е несъ-
бираемостта на задължени-
ята. Шефът на енергийния 
регулатор заяви, че за 2009 
г. компанията е имала до-
бра печалба, а през първото 
шестмесечие е регистрирала 
загуби, но те не застрашават 
състоянието й. 

Елина Пулчева
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Тотю Младенов: Осигуровките  
ще се вдигат по план от 2012 г.
Социалното 
министерство склони 
да вдигне годините за 
ранно пенсиониране 
на етапи до 2015 г.

Осигурителните вноски 
трябва да се вдигнат от 1 
януари 2012 г., заяви минис-
търът на труда и социалната 
политика Тотю Младенов 
след вчерашното заседание 
на съвета за тристранно съ-
трудничество. Според ми-
нистър Младенов през 2012 
г. България вече ще е излязла 
от кризата, затова може да се 
премине към по-високи оси-
гурителни вноски. Социал-
ният министър неведнъж е 
заявявал, че смята свалянето 
на вноските към Държавно-
то обществено осигуряване 
през последните години за 
основна причина за пробле-
мите с финансирането на 
системата. Той не посочи с 
колко процентни пункта мо-
же да се вдигнат осигуров-
ките от 2012 г., но посочи: 
ще се мисли за вдигане на 
осигуровките по план през 
годините.

Различни мнения
Представителите на рабо-
тодателските организации 
се обявиха, че не подкрепят 
никакви идеи за вдигане 
на данъци и осигуровки. 
Вместо това трябва да има 
намаляване на публичните 
разходи, заяви Васил Ве-
лев, председател на АИКБ. 
Намираме се във валутен 
борд, в рецесия и една трета 

Газовата връзка България - Турция 
ще е част от проекта “Набуко”
OMV ще ни помага 
за изграждане на 
газохранилища

Да се ускори изгражда-
нето на газовата връзка 
България - Турция, която 
впоследствие да е част от 
газопровода “Набуко”, е 
предложил министърът на 
икономиката, енергетиката 
и туризма Трайчо Трайков 
във Виена. Там той е раз-
говарял с представители 
на  висшия мениджмънт 
на австрийската газова 
компания OMV AG и с из-
пълнителния директор на 
международната проект-
на компания “Набуко газ 
пайплайн интернешънъл” 
Райнхард Мичек. Срещата 
се проведе в рамките на 
посещението на българска 
правителствена делегация 
начело с премиера Бойко 
Борисов.

възможност
С реализацията на газова-
та връзка между България 
и Турция на практика ще 
се даде реален старт на 
проекта “Набуко”, е за-
явил министър Трайков. 

спирачка като увеличаване 
на данъчно-осигурителната 
тежест не е най-доброто 
решение, заяви Димитър 
Бранков, зам.-председател 
на БСК. 

Именно заради осигури-
телните вноски синдикати-
те напуснаха тристранката 
малко след започването й 
вчера. Тяхната позиция е, 
че не осигурителният стаж 
трябва да бъде увеличен, за 
да се покрият дефицитите 
в системата, а осигурител-
ните вноски. Поискахме 
среща с премиера Бойко Бо-
рисов, за да обясним своите 
аргументи, каза Константин 
Тренчев, президент на КТ 
“Подкрепа”.

отстъпки при  
ранното  
пенсиониране
Правителството е реши-
ло да смекчи варианта за 
вдигане на възрастта за 
пенсиониране на работе-
щите при първа и втора 
категория труд, стана ясно 
вчера. Според първоначал-
ния вариант в Кодекса за 
социално осигуряване от 
средата на 2011 г. възрастта 
за пенсиониране на жени-
те, работещи при първа 
категория труд, се вдига 
от 47 на 52 години, а при 
мъжете от 52 на 55 годи-
ни. При втора категория се 
предвиждаше жените да се 
пенсионират не на 52, а на 
57 години, а мъжете на 60 
години при сегашни 57. То-
ва увеличение на възрастта 
при ранното пенсиониране 
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съобщиха от пресцентъра 
на икономическото ми-
нистерство. CEGH е един 
от най-важните центрове 
за търговия с природен 
газ в региона. “Австрий-
ският опит в изграждането 
на нови газохранилища 
също е много полезен за 
България”, е подчертал 
министър Трайков. 

Срещи
Трайков се е срещнал и с 
ръководството на Феде-
рацията на австрийската 
индустрия, пред която са 
представени предимствата 
на страната ни като ин-
вестиционна дестинация. 
От двустранния диалог е 
станало ясно, че България 
има реална възможност 
да повиши значението си 
на Стария континент със 
своя индустриален потен-
циал.

Министър Трайков и ав-
стрийският вицеканцлер 
и федерален министър на 
финансите Йозеф Прьол  
подписаха спогодба за из-
бягване на двойното да-
нъчно облагане на доходи-
те и имуществото между 
двете държави.

ще става поетапно до 2014 
г., като всяка година тя ще 
расте с по една година, 
съобщи след тристранка-
та министър Младенов. 
Промяната ще засегне 120 
хиляди работещи при пър-
ва и втора категория труд в 
момента.

още компромиси
Все още не е ясно дали няма 
да бъде въведено и поетапно 
вдигане на осигурителния 
стаж за всички останали 

работещи. Това бе предло-
жено от работодателските 
организации, вместо наме-
рението на правителството 
вдигането на стажа да стане 
наведнъж с три години от 
средата на 2011 г. 

Намерението да се въве-
де задължително плащане 
на месечните вноски на са-
моосигуряващите се върху 
минималния доход от 420 
лв., а после да се доплаща 
при подаване на годиш-
ната данъчна декларация, 

също може да претърпи 
корекции. Предстоят ни 
разговори с парламентар-
ната социална комисия и 
до два-три дни ще има 
ясно становище, заяви ми-
нистър Младенов. 

Засега социалното ми-
нистерство няма да бърза 
да вкарва промени в На-
казателния кодекс, с които 
да криминализира непла-
щането на осигуровки. 
Имах срещи с министъра 
на правосъдието г-жа По-

пова, тя помоли да се из-
чака до октомври, когато 
ще се гледат промени в 
НК, свързани с европей-
ска директива, и тогава на 
спокойствие да седнем и 
да обмислим тези неща, 
обясни Младенов. 

В никакъв случай обаче 
не трябва да бавим рефор-
мата, за да се предпазим 
от още по-драстични про-
мени след време, заключи 
той.

Мила Кисьова

Според него това ще оси-
гури достъпа на страната 
ни и на ЕС като цяло до 
газовите ресурси на Ка-
спийския регион и Близ-
кия изток. 

Австрийските експерти 
са запознали министър 
Трайков с дейността на 
Централноевропейския 
газов хъб (CEGH), в който 
OMV притежава 80% ак-
ции. Обсъдена е възмож-
ността за изграждане на 
подобна платформа за тър-
говия с газ и в България, 

 Не трябва да бавим повече пенсионната реформа, за да се предпазим от още по-драстични промени след 
време, заяви министърът на труда Тотю Младенов
▶

Общината заменя Халите за 
градинката на Руската църква
СОС решава утре 
и за придобиването 
на “Топлофикация-
София”

Общината заменя своите 25% 
от “Централни хали” АД сре-
щу градинката на Руската 
църква в София с площ 1305 
кв. м, собственост на “Аб-
ротеа интернешънъл” АД. 
Замяната се прави с цел да 
не се допусне строителство 
в градинката в центъра на 
София. “Абротеа интернешъ-
нъл” АД и “Централни хали” 
АД са в групата на “Ащром 
Б.В”-Холандия. 

Договорката
От своя страна “Абротеа 
интернешънъл” се съглася-
ва на замяната, както и да 
плати допълнително още 
почти 450 000 лв. на кмет-
ството. Парите са разликата 
между цената на градинката 
и акциите, които са оценени 
на 6.015 млн. лв. Освен това 
дружеството ще се откаже и 
от петте висящи дела, които 
е завело срещу “Московска” 
33 - за отмяна на разреше-
ние за строеж, за отказ за 
виза за проектиране и т.н. 

Спор
Разглеждането на споразу-
мението предизвика дебати 
в стопанската комисия на 
общинския съвет. “В случая 
заменяме кон за кокошка”, 
каза общинският съветник 
и кандидат за кмет на БСП 
Георги Кадиев. “25% ак-
ции в “Централни хали” 
не гарантират на община-
та никакви права, защото 
повечето от решенията се 
вземат с мнозинство над 
50%”, контрира Николай 
Стойнев от ГЕРБ. Кадиев не 
прие, че “Ащром” е инвес-
тирало 30 млн. лв. в Халите, 

а акциите на дружеството 
са оценени на 24 млн. лв. 
Въпреки това решението за 
замяната ще бъде взето утре 
на последното заседание на 
съвета преди ваканцията 
предвид преимуществото 
на ГЕРБ. 

Тогава ще се реши общи-
ната да придобие безвъз-
мездно “Топлофикация-Со-
фия” ЕАД. Към края на ми-
налата година дружеството 
има задължения от 510.3 
млн. лв. и дори да си получи 
всички вземания, ще бъде 
на минус с 93 млн. лв. 

Красимира Янева

снимки БоБи Тошев

 Министър Трайчо Трай-
ков се срещна във виена 
с висшия мениджмънт на 
OMV AG

▶
Кметът на София Йорданка Фандъкова откри  

първата пешеходна туристическа обиколка на  
столицата 

▶

снимка марина ангелова
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Дори и Световното пър-
венство по футбол не можа 
да спаси бирения пазар у 
нас. Дъждовният юни е 
донесъл 10% спад на про-
дажбите, обявиха пивова-
рите на празника си Илин-
ден. По данни на Съюза на 
пивоварите за полугодието 
спадът е 4% в сравнение 
със същия период на 2009 
г. Бирените компании у 
нас са произвели 2.431 
млн. хектолитра в периода 
януари - юни, като 2.403 
млн. са предназначени за 
вътрешния пазар. Това 
обаче не означава, че тези 
количества са реализира-
ни. По данни на маркетин-
говата агенция AC Nielsen 

спадът в продажбите за 
първото полугодие е над 
10%. Разликата идва от 
задържаните огромни ко-
личества в дистрибуторите 
- практика, характерна за 
началото на всяко лято, 
само че този път не е ясно 
дали тези количества ще 
бъдат изчистени до края 
на септември.

Лакмус  
за икономиката ни
Продажбите на бира са 
като лакмус за иконо-
мическото състояние на 
страната, казва Владимир 
Иванов, председател на 
Съюза на пивоварите в 
България. И най-малкото 

сътресение оказва влия-
ние върху потреблението 
на тази напитка. Затова 
разлика дори от няколко 
стотинки играе важна ро-
ля в избора. 

Това обяснява и защо въ-
преки спада в продажбите 
в някои сегменти на бире-
ния пазар има ръст. Така 
например консумацията 
на пиво в пластмасови 
опаковки се е повишило 
с около 6% в сравнение 
с първото полугодие на 
2009 г. Наливното пиво 
също бележи леко пови-
шение. Драстичен е спа-
дът при продажбите на 
стъклени бутилки - с 15%. 
По-скъпата бира в кенове 

също се продава по-слабо 
- там спадът е от 9%.

И преди сегашната криза 
българинът предпочиташе 
да пие бирата си вкъщи. 
Студеният пазар, т.е. про-
дажбите по заведения, 
винаги е бил далеч зад 
топлия пазар - продаж-
бите в магазините. Ако 
преди пет години обаче 
това съотношение е било 
35% на 65%, сега кризата 
е свила дела на студения 
пазар до 28% при 72% 
топъл пазар.

Мрачни прогнози 
Шефовете на трите големи 
пивоварни компании у нас 
- „Загорка” АД, „Камени-

ца” АД и „Карлсберг Бъл-
гария” АД, са песимис-
тично настроени, че двата 
летни месеца юли и август 
ще спасят положението.   

Годината ще завърши 
с двуцифрен спад, казва 
Драган Радивоевич, ге-
нерален директор на „Ка-
меница” АД. Шефът на 
„Карлсберг България” АД 
Александър Грънчаров е 
по-конкретен - според не-
го спадът ще бъде 10-15%. 
Три са причините за това - 
лошото време, намалялата 
покупателна способност 
на българина и липсата на 
оптимизъм за излизане от 
кризата до края на година-
та. Към това се добавя и 

все по-малко надеждният 
туристически пазар през 
лятото по морето, който, 
от една страна, прави не-
ефективни продажбите 
на евтина бира, а от друга 
- свива реализацията на 
по-скъпата бира в бутилки 
в заведенията.

Съгласен съм с тези 
мнения, пред нас има го-
леми предизвикателства, 
признава и шефът на „За-
горка” АД Рууд ван ден 
Ейден. Лошото време в 
комбинация с икономиче-
ската ситуация не ни дават 
основание да очакваме 
добър висок сезон като 
други години, заяви той.

По груби сметки от нача-

Лошото време, обедняването на населението и туристическите пакети all inclusive 
дърпат пазара надолу

Продажбите на бира продължиха 
да спадат през първото полугодие

Решения
„Еуротерра”  
дава 300 хил. лв. 
за дивиденти 
„Еуротерра България” 
АД ще раздаде по 0.0165 
лв. дивидент на акция, 
реши общото събрание на 
акционерите на публичната 
компания. Инвеститори-
те в дружеството ще си 

разделят общо 300 хил. лв. 
от печалбата за миналата 
година, която е 1.6 млн. лв. 
Във фонд „Резервен” ще 
бъдат заделени 160 хил. лв. 
от положителния финансов 
резултат, а останалите 1.14 
млн. лв. ще бъдат оставени 
като неразпределена печал-
ба. Право на дивидент имат 
вписаните като акционери 
в Централния депозитар до 
2 август. Последната дата 

за купуване на акции, които 
дават право на дивидент, е 
29 юли 2010 г. Акционерите 
на „Еуротерра” решиха да 
намалят и номиналната 
стойност на акциите от 5 на 
1 лев. След стъпката капи-
талът на компанията ще на-
малее от 91 млн. лв. на 18.2 
млн. Последната сделка с 
книжата на „Еуротерра” е 
от 1 юни, когато 1000 лота 
смениха собственика си.

КоМпании 
и пазари

Редактор:
Мирослав иванов
mivanov@pari.bg
тел. 4395-867

Реклама:
Станислава атанасова
satanasova@pari.bg
тел. 4395-851
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Лошото време, обедняването на населението и туристическите пакети all inclusive 
дърпат пазара надолу

Продажбите на бира продължиха 
да спадат през първото полугодие

 Продажбите на  
„Етап-Адресс” се 
повишиха с близо 20%
Промяна в изчислява-
нето на амортизаци-
онни разходи стопи 
загубата на превозвача

Продажбите на превозвача 
„Етап-Адресс” АД са се 
повишили с малко над 19% 
през първото полугодие на 
2010 г., показва неконсоли-
дираният отчет на компа-
нията, предаден на БФБ. 
Показателят за януари - 
юни тази година достига 
4.06 млн. лв. спрямо 3.4 
млн. лв. за съпоставимия 
период на 2009 г. Всич-
ки приходи на „Етап” се 
формират от продажбите. 
„Има малко раздвижване 
в превоза на пътници”, 
обясни за в. „Пари” Ата-
наска Пеева, финансов ди-
ректор на „Етап-Адресс”. 
По думите й в приходите 
са включени и средства 
от концесията на Южния 
плаж в Китен, тъй като от 
тази дейност постъпле-
нията са през юни, юли и 
август. „Вече ще получа-
ваме и дивиденти от Цен-
трална автогара”, добави 
Пеева. Според доклада за 
дейността на компанията 
„Етап” е собственик на 
37.5% от капитала на „Цен-
трална автогара” АД.

причина
Индивидуалната загуба на 
дружеството се стопява до 
65 хил. лв., което е спад от 

Комисията за защита на 
конкуренцията намали гло-
ба на Райфайзенбанк Бъл-
гария ЕАД от 5.58 млн. лв. 
на 100 000 лв., съобщиха от 
ведомството.

Огромната глоба беше на-
ложена след подаден сигнал 
от гражданин, че той и съ-
пругата му като клиенти по 
договор за ипотечен кредит 
са получили бонус безплат-
на застраховка „Живот” за 
целия период на договора, 
който впоследствие е бил 
едностранно прекратен от 
банката от 1 юни 2006 г. В 
резултат на това КЗК е пре-
ценила, че липсата на обяс-
нения относно причините, 
наложили прекратяването 

на договора, показват на-
мерението на финансовата 
институция да използва 
безплатното предлагане на 
застраховката като способ 
за привличане на клиенти, 
с което уврежда интересите 
на конкурентите на пазара 
и налага огромната глоба. 

Върховният администра-
тивен съд обаче връща пре-
писката за ново разглеж-
дане, като потвърждава, 
че има нарушение, но тъй 
като то е осъществено през 
2006 г., по време на дейст-
вие на отменения Закон за 
защита на конкуренцията, 
следвало имуществената 
санкция да е от 5000 до 
300 000 лв. 

След това решение и 
предвид предприетите 
мерки от банката - освен 
сключеното още в хода на 
производството споразуме-
ние между банката и засег-
натото лице, на 1 декември 
м.г. Райфайзенбанк сключ-
ва със ЗК „Уника Живот” 
АД също и анекс към пре-
кратения договор за групо-
ва застраховка „Живот” на 
получателите на кредити 
на банката. Така се по-
криват застрахователните 
събития -  смърт и трайна 
неработоспособност над 
50% от злополука и/или 
заболяване, съобщиха от 
антимонополния орган. 

красимира Янева

КЗК намали глоба на Райфайзен  
от 5.5 млн. лв. на 100 000 лв. 

Резултат
„Монбат” със 
75% ръст на 
продажбите
Акумулаторният произво-
дител „Монбат” АД отчете 
75% ръст на приходите от 
продажби за първото полу-
годие на 2010 г., съобщиха 
от компанията. Показателят 
на индивидуална база за 

първите шест месеца дос-
тига 81.8 млн. лв. Само през 
юни продажбите на публич-
ното дружество са 12.8 млн. 
лв., което е повишение от 
57.45% спрямо същия месец 
на миналата година. Печал-
бата на „Монбат” за полуго-
дието се повишава с 41.4% 
на годишна база и достига 
10.73 млн. лв. Положител-
ният финансов резултат през 
юни 2010 г. е 2 млн. лв., ко-

ето е с 42.8% повече спрямо 
същия период на миналата 
година. На вчерашната сесия 
книжата на „Монбат” загу-
биха 1.5% от стойността си, 
като цената на затваряне се 
понижи до 6.50 лв. за акция. 
По позицията на синия чип 
бяха сключени 12 сделки, в 
които 10 672 лота смениха 
собственика си. Пазарната 
капитализация на друже-
ството е 253.5 млн. лв. 

Най-лошото е, че няма 
никакви признаци, 
че пазарът на бира се 
подобрява. Спадът 
от 10% по данни на 
маркетинговата агенция 
AC Nielsen се отчита всеки 
месец на годишна база, 
т.е. няма забавяне на този 
спад. Според мен едва през 
2011 г. може да се очаква 
забавяне в намаляването на 
продажбите, а евентуално 
подобрение може да има 
през 2012 г. 

Всички преживяваме 
трудни времена, защото 
предвижданията ни за 
инвестиции през тази 
година бяха при по-
малък спад, някъде около 
4%. Не се оправдаха 
очакванията ни, че можем 
да наваксаме намалелите 
продажби от миналата 
година през 2010 г. 

Ако финансовото 
министерство 
предвижда тази година 
брутният вътрешен 
продукт да излезе на 
нула, а следващата година 
да бъде 3%, то това 
подобрение ще се отрази 
върху безработицата и 
върху разполагаемия 

Няма признаци, че 
пазарът се подобрява

 Едва през 
2011 г. може 

да се очаква забавя-
не в намаляването 
на продажбите, а 
евентуално подо-
брение може да има 
през 2012 г.

Драган радивоевич,
ген. директор на „Каменица” АД

доход на населението и 
способността му да купува 
повече едва след 12-18 
месеца.

А в туристическите 
курорти дори и да има 
същия брой туристи, те 
все повече са с all inclusive 
пакети, което означава 
евтина наливна бира без 
съществено отражение на 
приходите от продажби.

Не мога да кажа нищо 
добро за пазара до края 
на годината. Първо, 
заради изключително 
лошото лятно време, което 
не позволява хората да 
излизат навън и да сядат в 
заведенията да пият бира.

На второ място е 
икономическото 
състояние на 
потребителите. За да 
излезе човек да консумира 
в заведение, той трябва 
да има време, пари и 
настроение. Настроението 
е изключително важен 
фактор, но виждаме, че 
потребителското доверие 
продължава да пада, а 
вяра в бъдещето липсва. 
Дори и човек да не е 
безработен, като вижда 
колко негови колеги и 
близки остават без работа, 
просто не му се излиза 
и се лишава от малките 
радости на живота.

На трето място, 
смятам, че кризата 
още не е дошла в пълна 
сила в България. Очаква 

Кризата още не е 
дошла в България

Изключи-
телно лошо-

то лятно време не 
позволява хората да 
излизат навън, да 
сядат в заведенията 
и да пият бира

александър Грънчаров, 
изп. директор на  
„Карлсберг България” АД”

ни тежка зима. Дано да 
греша!

В същото време 
продължава вярата в 
„Карлсберг България” 
от нашите колеги в 
Копенхаген, което ни 
дава възможност да 
продължим с нашите 
инвестиции.

лото на кризата през 2008 
г. пивоварите са изгубили 
близо 30% от продажбите 
си у нас. Миналата година 
завърши с 10% по-ниски 
продажби. Едва през 2012 
г. може да се очаква трендът 
да се обърне, смятат основ-
ните играчи. През кризис-
ната 1997 г. преживяхме 
спад от 50% и ни трябваха 
9 години, за да достигнем 
нивата отпреди това, при-
помня шефът на Съюза на 
пивоварите Владимир Ива-
нов. Остава да видим колко 
години сега ще са нужни на 
бирените ни компании, за да 
достигнат добрите времена 
отпреди 2008 г.

мила кисьова

95.3% спрямо миналата 
година. За януари - юни 
2009 г. отрицателният ре-
зултат беше 1.4 млн. лв. 
„Загубата през полугоди-
ето на миналата година 
беше натрупана от повече 
амортизационни разходи, 
а през 2010 г. коригирахме 
изчисляването им”, обяс-
ни спада Атанаска Пеева.

Очакванията на финан-
совия директор са през 
летните месеци да има 
увеличаване на приходите 
от превоз на туристи към 
морето, както и увелича-
ване на продажбите на 
минерална вода, тъй като 
лятото е силен сезон за 
този бизнес. „Трудно ми е 

да прогнозирам какви ще 
са резултатите в края на 
годината, защото, ако има 
ръст на безработицата, ще 
има спад на пътниците”, 
добави Атанаска Пеева. 

публичен статут
Акциите на „Етап-Адресс” 
не се търгуват на фондо-
вата борса, но компанията 
е емитент на облигации. 
Дълговите книжа на пре-
возвача са сред разсроче-
ните през тази година. В 
края на май облигацио-
нерите удължиха падежа 
на облигаците с 6 месеца 
и увеличиха лихвата от 
7.325 до 9% на година.

атанас Христов

▶  освен превоз на пътници „Етап-адресс” бутилира 
и продава минерална вода и е концесионер на Южния 
плаж в китен СнимКА БоБи тошев

Отчет
Дивиденти носят 
по-висок оборот 
на „ИХ България”
Близо 30% повишение 
на приходите от лихви и 
почти трикратен ръст на 
постъпленията от диви-
денти напомпаха оборота 
на „Индустриален холдинг 
България” АД, показва 

неконсолидираният отчет 
на дружеството за пър-
вото полугодие на 2010 г. 
За шестте месеца на тази 
година от лихви в касата на 
холдинга са постъпили 1.03 
млн. лв., а от дивиденти - 
1.6 млн. лв. Общият оборот 
на „ИХ България” в края на 
юни се повишава с 66.1% 
на годишна база и достига 
2.76 млн. лв. Финансовите 
приходи са 2.7 млн. лв., 

което е ръст от 79% спрямо 
първото полугодие на 
миналата година. Общите 
разходи за дейността са се 
свили със 7.5% до 641 хил. 
лв. Печалбата на „ИХ Бъл-
гария” в края на юни е 2.07 
млн. лв. Положителният 
финансов резултат се увели-
чава със 113.3% на годишна 
база, тъй като в края на юни 
миналата година беше 969 
хил. лв. 

�.����.��� �.����.���

2.403 0.0292.432ВЪТРЕШЕН 
ПАЗАР

ИЗНОС

ОБЩО

ПИВО
В СТЪКЛЕНИ 

БУТИЛКИ
НАЛИВНО

ПИВО

+6% +2-3%

ПИВО
В КЕНОВЕ

ПИВО
В РЕТ 

ОПАКОВКИ

-9% -15%+6% -9% -15% +2-3%

Динамика на пазара, изменение януари � юни ���� г. спрямо януари � юни ���� г. 
Продажби, в млн. хектолитри

Източник: Съюз на пивоварите в България. 
Данните не включват продажбите на “Леденика ММ”
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HRE се е провалила на стрес теста
Това вероятно ще 
е единствената 
германска банка, 
която няма да мине 
проверката

Германската банка Hypo Real 
Estate Holding не е издържа-
ла стрес теста, който се про-
вежда сред 91 финансови 
институции в Европа. Това 
съобщиха два източника, 
цитирани от Bloomberg. 

проблем
Проблемна се е оказала 

капиталовата устойчивост 
на трезора на евентуално 
икономическо забавяне и 
загуби от държавни облига-
ции. Вероятно мюнхенска-
та банка ще се окаже един-
ствената от проверяваните 
14 институции в страната, 
която няма да мине теста.

подкрепа
Правителството няма да 
позволи HRE да фали-
ра, смятат анализатори. 
Мажоритарен собственик 
на банката с 99% от ка-
питала стана държавата, 

след като подкрепи тре-
зора със 100 млрд. EUR 
по време на кризата. По 
данни към края на март 
адекватността на първич-
ния капитал на Hypo Real 
Estate е 7.7%. 

Трезорът държи облига-
ции за 72.1 млрд. EUR на 
правителствата на Гърция, 
Италия и Испания. Банка-
та не очаква да излезе на 
печалба по-рано от 2012 
г. Съществуват и спеку-
лации, че HRE ще бъде 
приватизирана през 2013 
или 2014 г.

Goldman с 82%  
по-слаб резултат
Глобата в САЩ 
и данъкът във 
Великобритания 
свиха печалбата на 
компанията

Печалбата на финансо-
вия гигант Goldman Sachs 
Group се сви с 82% през 
второто тримесечие на 2010 
г. Спадът се дължи на по-
стигнатото споразумение с 
щатската Комисия за ценни 
книжа и фондови борси 
компанията да плати глоба 
от 550 млн. USD, както и 
на британския данък върху 
бонусите на банковите ди-
ректори, съобщи Wall Street 
Journal.

Слабо представяне
Финансовият резултат на 
банката намаля до 613 млн. 
USD (0.78 USD на акция) 
към края на юни. Прихо-
дите спаднаха с 36% и дос-
тигнаха 8.84 млрд. USD. 
Това е едно от най-слабите 
тримесечия за банката от 

кризата насам. Дори и ако 
се приспаднат разходите за 
глобата и данъка, печалбата 
пак ще е едва 2.75 USD на 
акция. За същия период на 
миналата година Goldman 
отчете финансов резултат 
от 4.93 USD на акция.

Трудна ситуация
Пазарната ситуация ста-
на по-трудна през второто 
тримесечие и в резултат на 
това намаля активността на 
нашите клиенти, коменти-
ра председателят и главен 
изпълнителен директор на 
компанията Лойд Бланк-
файн. Goldman отчете сил-
но първо тримесечие, но 
напоследък пазарът ста-
на по-нестабилен заради 
моментния пазарен срив 
през май, притесненията 
за икономиката в Европа 
и страховете, че възста-
новяването в САЩ може 
да спре. Няколко банкови 
гиганта отчетоха по-слаби 
резултати за последното 
тримесечие.

 Hypo Real Estate беше национализирана, след като получи мощна финансова 
подкрепа от правителството по време на кризата
▶

Ryanair отчита 24% спад на 
печалбата заради вулкана
Ирландската 
нискобюджетна 
компания очаква с 
10-15% по-висок 
годишен резултат

Ирландската нискобюджет-
на авиокомпания Ryanair 
обяви 24% спад на печалбата 
си за първото тримесечие на 
финансовата година. Само 
от изригването на исланд-
ския вулкан компанията е 
изгубила 50 млн. EUR. Ка-
то допълнителна тежест се 
явяват и увеличените с 24% 
разходи за гориво, които са 
достигнали 286.6 млн. EUR. 
Все пак от превозвача обя-
виха, че не са се отказали от 
плановете си за разширяване 
на бизнеса.

Увеличени приходи
Чистата печалба за периода 
април - юни е спаднала до 
93.7 млн. EUR в сравнение 
със 123 млн. EUR за също-
то тримесечие на миналата 

Въпрос на време
Критериите са 
неприложими  
за трезора

Критериите на стрес 
тестовете не са съвсем 
приложими за национа-
лизираната германска 
банка Hypo Real Estate, 
съобщи CNBC, като 
цитира източници.

HRE има около 360 
млрд. EUR в баланса си 
и 210 млрд. EUR токсич-

▶

▶

ни активи, които ще 
бъдат прехвърлени в 
най-голямата германска 
“лоша банка” през вто-
рата половина на годи-
ната.

Ако преструктурира-
нето на банката беше 
изцяло завършено, 
резултатите щяха да 
са различни, твърдят 
източниците. Според 
тях просто в този кон-
кретен момент HRE не 
отговаря на критери-
ите.

▶

HRE има рейтинг BBB/
A-2 от международната 
агенция Standard&Poor’s, 
според която перспек-
тивите пред банката 
са положителни, стига 
държавата да продължи 
да й помага.

Според анализатори, 
ако HRE не издържи про-
верката, това ще пови-
ши доверието на пазара 
в стрес тестовете, без 
да се отрази на банката, 
тъй като специалният й 
статут е известен.

▶

▶

Nokia Siemens спечели рекорден договор
Сделката за 7 млрд. 
USD значително ще 
засили позициите на 
компанията в САЩ

Nokia Siemens Networks спе-
чели осемгодишен договор 
за повече от 7 млрд. USD в 
САЩ, съобщи Reuters. Спо-
ред анализатори това веро-
ятно е най-голямата поръчка 
досега в сектора на мобил-
ните телекомуникации.

позиции
Съгласно споразумението 
Nokia Siemens Networks ще 
изгради и обслужва висо-
коскоростна безжична мре-
жа за новото предприятие 
LightSquared на Harbinger 
Capital. Тази сделка и обяве-
ната ден по-рано покупка на 
мобилната мрежа на Motorola 
сериозно ще засилят позици-
ите на компанията в Северна 
Америка, където досега тя не 
успяваше да се наложи. По 

данни за последното триме-
сечие този регион е осигурил 
едва 6% от приходите на 
Nokia Siemens. Големите опе-
ратори в САЩ по принцип 
се отнасят скептично към 
възлагането на поръчки на 
външни изпълнители, така че 
договорът е знак, че нещата 
се променят, коментираха 
специалисти.

Стандарт
Сделката все още подлежи 

на окончателно одобрение 
от директорите на двете 
компании. 

Новият еволюционен без-
жичен стандарт LTE ще 
се състои от около 40 хил. 
базови станции и ще по-
крива 92% от населението 
на САЩ до 2015 г. Меж-
дувременно LightSquared 
определи бившия шеф в 
Orange Санджив Ахуджа за 
председател и главен изпъл-
нителен директор.

за нарастващия трафик на 
Ryanair, заяви главният из-
пълнителен директор Май-
къл О`Лиъри. В резултат на 
тази конкуренция летищ-
ните ни разходи са нама-
лели с 8%, добави той. От 
компанията потвърдиха и 
очакванията си за годишен 
ръст на печалбата в рамките 
на 10-15%, което е с 350-375 
млн. EUR повече от минала-
та година. Прогнозите не от-
читат извънредни ситуации, 
като изригвания на вулкан и 
обезщетения за провалени 
полети.

извънредна загуба
Компанията отчете извън-
редна загуба преди данъци 
от 50 млн. EUR заради от-
менените от европейските  
авиационни власти 9400 
полета с 1.5 млн. пътници 
заради вулканичната пепел. 
Това е само предварителна 
оценка, тъй като Ryanair все 
още има да възстановява 
средства на пътниците.

 Главният изпълнителен директор майкъл о`Лиъри 
отчете силна конкуренция сред летищата за 
трафика на Ryanair

▶

година. Все пак продажбите 
на билети са се увеличили с 
14% до 692.9 млн. EUR. При 
приходите на компанията 
от други услуги (превоз на 
багаж, плащане с кредитна 
карта и комисиони от застра-
ховки и резервации) също се 
отчита ръст от 23% до 165.3 

млн. EUR.

огромни  
възможности
Продължаваме да виждаме 
огромни възможности за 
разширяване на бизнеса в 
Европа, тъй като много ле-
тища усилено се конкурират 

пазарната ситуация стана по-трудна напоследък, 
каза главният изпълнителен директор Лойд Бланк-
файн

▶

СнимКи BloomBERg



Разпределение
Получатели  
на средствата 

600 млн. EUR ще оти-
дат за здравния сек-
тор.

1.2 млрд. EUR ще 
бъдат отделени за 
изследвания в информа-
ционните и комуника-
ционните технологии.

16 000 участници в 
научноизследовател-
ски организации, уни-
верситети и индус-
трията, както и 3000 
средни и малки пред-
приятия ще бъдат 
получателите на заде-
лените средства.

Средствата за 
изследвания предста-
вляват 5% от общите 
разходи на ЕС.

▶

▶

▶

▶
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Еврокомисията дава  
6.4 млрд. EUR за иновации
Целта е устойчиво и дълготрайно подпомагане на икономиката към растеж
Еврокомисарят по научните 
изследвания и иновациите 
Мойра Гейгън-Куин обяви, 
че Европейската комисия 
(ЕК) е заделила 6.4 млрд. 
EUR за иновации и изслед-
вания за следващата година. 
Това е най-голямата сума, 
отпускана в тази област, и е 
с 12% повече от средствата 
за тази година, възлизащи 
на 5.7 млрд. EUR. 

Предназначение
Целта на този финансов 
пакет е да се увеличи кон-
курентоспособността на 
европейската икономика 
спрямо САЩ и други раз-
вити страни. 

“Инвестициите в изследо-
вателската дейност и инова-
циите са единственият умен 
и дълготраен начин за изли-
зане от кризата, който води 
и към устойчив и обективен 
растеж. Тези средства ще 
помогнат за развиването на 
нови и по-добри продукти и 
услуги, по-конкурентна и 
зелена Европа и по-високо 
качество на живот”, комен-
тира Гейгън-Куин. Според 
нея мерките ще доведат 
до създаването на 165 хил. 
работни места. 

Реципиенти
Малките и средните пред-
приятия ще получат към 
800 млн. EUR през след-
ващата година. Поне 15% 
от общата сума ще отидат 
при бизнеса. Не са забра-

За втори път след 
получаването на 
спасителния заем от 
ЕС през май страната 
се финансира от 
пазарите 
Гърция продаде тримесеч-
ни държавни облигации на 
стойност 1.95 млрд. EUR. 
Търсенето надмина предла-
гането на аукциона минала-
та седмица заради подкре-
пата на Европейския съюз, 
което дава възможност на 
гръцкото правителство да 
се справи с бюджетния си 
дефицит. 

Емисия
Емисията е била презапи-
сана 3.85 пъти спрямо 3.64 
пъти при шестмесечните 
облигации, предлагани на 
търга миналата седмица. 
Продажбата беше извър-
шена при доходност 4.05%.  
Около 90% от книжата са ку-
пени от гръцки банки, които 
използват гръцкия дълг като 

обезпечение за получаване 
на средства от Европейската 
централна банка.

опит за връщане  
на доверието
Гърция продава за втори 
път държавни облигации, 
след като получи спасител-
ния транш от ЕС през май. 
Резултатите подхранват на-
деждата, че страната може 
да се завърне на междуна-
родните пазари, но проце-
сът ще бъде бавен и дълъг,  
коментират анализатори.

Южната ни съседка се 
опитва да си върне дове-
рието на инвеститорите, 
след като правителството 
предприе сериозни мерки 
за намаляване на заплатите, 
увеличаване на възрастта за 
пенсиониране и вдигане на 
данъците, за да запълни ог-
ромния бюджетен дефицит. 
Миналата седмица най-го-
лемият профсъюз в страната 
се съгласи с правителството 
на замразяване на заплатите 
през тази година. 

Гърция продаде 
тримесечни облигации 

вени и области като борба-
та с климата, енергийните 
ресурси, нанотехнологи-
ите, биотехнологиите и 
околната среда, на които 
ЕК иска да се обърне осо-
бено внимание. Инова-
циите в тези области ще 
бъдат от особено значение 
за Стария континент. 

Фондът за иновации е 
част от водещата програма 
на ЕС, наречена “Съюз за 
иновации”, която ще започ-
не да действа от есента. 

Планове 
Данъчни 
облекчения 

Министерството на 
финансите на велико-
британия възнамеря-
ва да създаде служба за 

▶

опростяване на данъ-
ците, която да направи 
анализ на “възможнос-
тите за потенциални 
реформи”. 

Целта е да се опрости 
системата за налози и 
така да бъдат привлече-
ни повече външни инвес-

▶

тиции, с което да се под-
помогне икономиката на 
страната. Предложени-
ята ще бъдат предста-
вени на правителство-
то за обсъждане. 

Новата структура ще 
разгледа възможности-
те за данъчни облекче-

▶

ния, отчисления и данъч-
ни изключения. 

Председател на нова-
та служба ще бъде Май-
къл Джек, а директор 
- Джон Уайтинг. И два-
мата ще заемат тези 
постове, без да получа-
ват възнаграждения. 

▶

Държавните заеми на британското 
правителство нараснаха през юни
Въпреки мерките 
за съкращаване 
на разходите през 
миналия месец 
нетните вземания 
надминаха прогнозите

Заемите в държавния сектор 
на Великобритания през 
юни са по-високи от очаква-
ното, показват данни от на-
ционалната статистическа 
служба. Това е удар върху 
правителството, което се на-
дяваше да намали огромния 
дефицит в бюджета. 

Статистика 
Нетните взимания достиг-
наха 14.5 млрд. GBP, което 
е над прогнозираните 13.5 
млрд. GBP. Все пак има и 
малко подобрение спрямо 
юни миналата година, ко-
гато заемите достигнаха 
14.7 млрд. GBP. 

Статистическата служба 
посочва, че изискването 
за нетни пари в брой в 
публичния сектор, което 
е алтернативен измери-
тел на държавните финан-
си, през миналия месец 
показва дефицит от 20.9 
млрд. GBP спрямо 20.2 

млрд. GBP през същия 
месец година по-рано. 
Анализатори коментират, 
че тези данни охлаждат 
надеждите, че фискална-
та политика на правител-
ството върви в правилната 
посока. 

Цели 
През юни министърът 
на финансите Джордж 
Озбърн  предприе мерки 
за намаляване на разхо-
дите и увеличаване на 
данъците с цел да намали 
бюджетния дефицит на 
страната, който възлиза 

на 154.7 млрд. GBP.
Целта е тази финансова 

дупка да бъде намалена до 
37 млрд. GBP до 2014-2015 
г., а пет години по-късно 
да бъде само 20 млрд. 
GBP. Само за фискалната 
2010-2011 г. плановете са 
да бъдат спестени 5 млрд. 
GBP. 

Резултатът обаче много 
ще зависи от икономиче-
ския растеж през втората 
половина на годината. 

Държавният дълг в края 
на юни възлиза на 962.9 
млрд. GBP, което се равнява 
на 63.9% от БВП. 

Мойра Гейгън-Куин, еврокомисар по научните изследвания и иновациите, настоява за бързо внедряване  
на иновациите в практиката
▶

СНИМка bloombERg
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Мерни единици:  1 bu. соя = 27.216 кг ; 1 bu. царевица = 25.4016 кг ; 1USd  = 1 U.S. cent
1bu. овес = 15.4224 кг; 1 lb. = 0.4536 кг ; 1 cwt = 50 кг.; 1 gal. = 3.785 л ;  1 MT = 1000 кг

Борси:   CBOT - Чикагска стокова борса; CME - Чикагска търговска борса; 
NYBOT - Нюйоркска стокова борса; ASE - Австралийска стокова борса 

Източник: Bloomberg

Вид	 Борса	 Единица	 Цена	 3м.
Мед LME USD/т 6514 6575
Калай LME USD/т 17855 17900
Олово LME USD/т 1751,5 1790,75
Цинк LME USD/т 1784 1840
Алуминий LME USD/т 1947 1959
Никел LME USD/т 18735 18900
Алуминиева сплав LME USD/т 1995 1945

Вид	 Борса	 Единица	 Купува	 Продава
Злато LME USD/тр.у. 1182 1182,3
Сребро LME USD/тр.у. 17,55 17,59
Платина LME USD/тр.у. 1498,4 1503,6
Паладий LME USD/тр.у. 437 440
Родий LME USD/тр.у. 2200 2250

▶ Цени на благородни метали

▶ Спот цени на цветни метали

Вид	 Борса	 Единица	 Юли	 Август
Суров петрол NYMEX USD/б 77,02 76,33
Брент ICE USD/б 75,36 75,36
Газьол ICE USD/т 646,25 641,5
Природен газ NYMEX USD/MMBtu 4,53 4,53
Бензин 95 NYMEX USD/т 699 -
Нафта NYMEX USD/т 614 -

Вид	 Разновидност	 Борса	 Единица	 Юли
Пшеница Soft Red CBT USD/т 211,74
Царевица Yellow CBT USD/т 157,48
Ечемик Feed ASX USD/т 216,18
Памук No.2 NYBOT USD/т 1645,28
Какао  NYBOT USD/т 3124,00
Кафе Arabica NYBOT USD/т 3625,44
Соя No.2 ICE USD/т 357,97
Захар White NYSE LIFFE USD/т 535,90

▶ Цени на петрол и петролни 
продукти

▶Фючърси на агрокултури

Валутният курс за митнически цели е курсът 
на БНБ определен в предпоследната сряда от 
месеца и публикуван този или на следващия ден, 
който се използва през следващия календарен 
месец, освен ако не бъде заменен от курса 
определен по чл. 91 от ППЗМ. Курсовете сa 
валидни до 24.00 часа на 31.07.2010.

„Ти Би Ай Асет Мениджмънт” ЕАД - Цени при прехвърляне за дата 21.07.2010 г.

ПРЕХВЪРЛЯНЕ ОТ:

ПРЕХВЪРЛЯНЕ В:
Ти Би Ай  Евробонд

(Емисионна 
ст-ст)

Ти Би Ай Комфорт
(Емисионна 

ст-ст)

Ти Би Ай Хармония
(Емисионна 

ст-ст)

Ти Би Ай Динамик
(Емисионна

 ст-ст)
Ти Би Ай Евробонд  
Ти Би Ай Комфорт
Ти Би Ай Хармония
Ти Би Ай Динамик
Цените са в лева и са валидни за поръчки, подадени предишния работен ден. Разходите за емитиране на една акция 
или един дял са включени в горепосочените цени.
Цената на обратно изкупуване на една акция/един дял на съответния фонд, от който е прехвърлянето е равна на 
Нетната стойност на активите на една акция или на един дял на този фонд.

Валута	 Код	 За		 Стойност	
Currency	 Code	 For	 Rate	
Австралийски долар AUD 1 1,39086
Бразилски реал BRL 10 8,90025
Канадски долар CAD 1 1,54245
Швейцарски франк CHF 1 1,43695
Китайски ренминби юан CNY 10 2,33965
Чешка крона CZK 100 7,60284
Датска крона DKK 10 2,62746
Естонска крона EEK 10 1,25000
Британска лира GBP 1 2,37675
Хонконгски долар HKD 10 2,04917
Хърватска куна HRK 10 2,71832
Унгарски форинт HUF 1000 6,97564
Индонезийска рупия IDR 10000 1,76047
Исландска крона ISK 100 3,45102
Японска йена JPY 1000 6,74424
Южнокорейски вон KRW 100 1,76583
Литовски литаc LTL 1000 1,34159
Латвийски лат LVL 10 5,66448
Мексиканско песо MXN 1 2,76091
Малайзийски рингит MYR 10 1,26647
Норвежка крона NOK 10 4,92541
Новозеландски долар NZD 10 2,46668
Филипинско песо PHP 10 1,13211
Полска злота PLN 100 3,46128
Нова румънска лея RON 10 4,80997
Руска рубла RUB 10 4,63083
Шведска крона SEK 100 5,13983
Сингапурски долар SGD 10 2,05617
Словашка крона SKK 10 1,14617
Тайландски бат THB 100 4,92280
Нова турска лира TRY 10 1,01660
Щатски долар USD 1 1,59386
Южноафрикански ранд ZAR 10 2,10812

▶ Курсове за 
митнически  
оценки

За	дата	20.07.2010	г.

Фондове,	управлявани	от		 Клас		 Валута	 Емисионна	стойност		 Цена	при	
"Пайъниър	Инвестмънтс	Австрия"	 дялови	 	 (нетна	стойност	на		 обратно	изкупуване
	 единици	 	 активите	на	единица		 	(нетна	стойност	на	
	 	 	 +	такса	за	издаване)	 активите	на	единица)

Фондове Пайъниър Австрия 
Гарантирана кошница 2010 ИР* EUR 1093,95 1126,77

Дялови единици от фондовете, управлявани от Пайъниър Инвестмънтс Австрия, могат да бъдат придобивани чрез следните клонове на 
“Ейч Ви Би Банк Биохим” АД: “Аксаков” №5 - отдел “Частно банкиране”, “Централен”, “Батемберг”, “Европа”, “Витоша”, “Южен парк” (София), 
“Варна”, “Пловдив” и “Бургас”. Предишни резултати на фондовете не гарантират същото представяне в бъдеще. Стойността на инвестицията 
и доходът от нея могат да се увеличат или да намалеят и няма гаранци - от Пайъниър Инвестмънтс Австрия, групата на “Банк Аустрия 
Кредитанщалт” или друго трето лице - за възвращаемост на първоначално инвестираните суми. 
*Изцяло	реинвестиращи

19.07.2010	г.

157,08 156,32 155,55 155,17 153,25 153,25   
11,80 11,74 11,68 11,65 11,51 11,51   
84,39 83,98 83,57 83,16 81,93 81,93   
98,49 98,01 97,53 97,05 95,62 95,62   
742,99 739,38 735,78 732,17 721,35 721,35   
156,56 155,81 155,06 154,32 149,10 149,10   
74,91 74,55 74,19 73,83 72,03 72,03   
146,49 145,79 145,09 144,38 140,86 140,86   
282,95 281,61 280,26 278,91 269,48 269,48   
182,10 181,23 180,37 179,50 173,43 173,43   
219,59 218,54 217,50 216,45 209,13 209,13   
77,01 76,64 76,27 75,91 73,34 73,34   
225,83 224,76 223,68 222,61 215,08 215,08   

до	15.00	ч.	на	15.07.2010	г.

▶ Котировки на взаимните фондове
Фонд

Тип  Ем. ст/ст  ЦОИ     Доходност и Риск  
       От началото   Стандартно За последните  От началото Начало на публ. 
       на годината  отклонение 12 мес.  на публ. предл. предлагане
       (не се анюализира)    (анюализирана) 
 за поръчки за поръчки за поръчки след края преди края       
 над 20000 лв от 2000 до 20000 под 2000 лв  на 2-та год. на 2-та год.

Аврора Капитал АД
Аврора кепитъл - балансиран
Аврора кепитъл - global commodity fund
ДФ Аврора Кепитъл Югоизточна Европа
Актива Асет Мениджмънт АД 
Дф Актива Високодоходен
ДФ Актива Балансиран
Астра Асет Мениджмънт АД 

ДФ Астра Кеш
ДФ Астра Баланс
ДФ Астра Плюс
БенчМарк Асет Мениджмънт АД 
ДФ БенчМарк Фонд-1 Акции и Облигации
ИД БенчМарк Фонд-2 Акции
ДФ БенчМарк Фонд-3 Сектор Недвижими Имоти
ДФ БенчМарк Фонд-4 Енергетика
ДФ БенчМарк Фонд-5 ЦИЕ
БенчМарк Фонд-6 Паричен
Болкан Капитал Мениджмънт АД
ДФ БКМ Балансиран Капитал
ДФ Европа
ДФ Балкани
Варчев Мениджинг Къмпани ЕАД
ДФ Варчев високодоходен фонд
ДФ Варчев Балансиран фонд
ДСК Управление на активи АД 
ДФ ДСК Стандарт
ДФ ДСК Баланс
ДФ ДСК Растеж
ДФ ДСК Имоти
ДФ „ДСК Евро Актив”
Елана Фонд Мениджмънт АД 
ДФ Елана Балансиран Евро Фонд
ДФ Елана Балансиран Доларов Фонд
ИД Елана Високодоходен Фонд
ДФ Елана Фонд Паричен Пазар
ДФ Елана Долар Фонд
ДФ Еврофонд
Златен Лев Капитал АД 
ИД Златен лев 

ДФ Златен лев Индекс 30  
Капман Асет Мениджмънт АД 

ДФ Капман Фикс 
ИД Капман Капитал
ДФ Капман Макс
Карол Капитал Мениджмънт ЕАД 
ИД Адванс Инвест
ДФ Адванс Източна Европа
Адванс IPО Фонд 
КД Инвестмънтс ЕАД
ДФ КД Облигации България
ИД КД Пеликан
ДФ КД Акции България
КТБ Асет Мениджмънт АД 

КТБ Балансиран Фонд
КТБ Фонд Акции
ОББ Асет Мениджмънт АД
ДФ ОББ Платинум Облигации
ИД ОББ Балансиран Фонд
ДФ ОББ Премиум Акции
ДФ ОББ Патримониум Земя
Оверон Финанс АД
ДФ Оверон ПРЕСТО
ПФБК Асет Мениджмънт АД 

ДФ ПИБ- Авангард
ДФ ПИБ- Класик
ДФ ПИБ- Гарант
Райфайзен Асет Мениджмънт (България) ЕАД  
Райфайзен (България) Фонд Паричен Пазар
Райфайзен (България)  Фонд Облигации
Райфайзен (България)  Балансиран Фонд
Райфайзен (България) Фонд Акции
Райфайзен (България) Балансиран Доларов Фонд
Райфайзен (България) Фонд Защитена Инвестиция в Евро

Свободен период от 29.04.2010 до 8.05.2010
Лимитиран период” от 9.05.2010 до 7.08.2010

Сентинел Асет Мениджмънт АД
Договорен фонд Сентинел - Рапид
Договорен фонд Сентинел - Принсипал

Стандарт Асет Мениджмънт АД
ДФ Стандарт Инв. Балансиран Фонд
ДФ Стандарт Инв. Високодоходен Фонд
ДФ Стандарт Инв. Международен Фонд
ДФ Стандарт Инв. Консервативен Фонд
Статус Капитал АД  

Статус Нови Акции
Статус Финанси
ДФ Статус Глобал ETFs

Ти Би Ай Асет Мениджмънт ЕАД 
ИД Ти Би Ай Евробонд
ДФ Ти Би Ай Комфорт
ДФ Ти Би Ай Хармония
ДФ Ти Би Ай Динамик
ДФ Ти Би Ай Съкровище
ЦКБ Асетс Мениджмънт ЕАД 
ЦКБ Лидер
ЦКБ Актив
ЦКБ Гарант
Юг Маркет Фонд Мениджмънт АД 
ДФ Юг Маркет Максимум
ДФ Юг Маркет Оптимум

Източник: БАУД (www.baud.bg)  

балансиран 4.6321 4.6553  4.8174 4.6321 4.5395   -10.04% 14.97% -10.64% -26.53% 21.01.2008
фонд в акции 6.5098 6.5423  6.7702 6.5098 6.3796   -8.10% 14.32% -7.14% -15.83% 23.01.2008
високодоходен 10.1259 10.2778  10.5309 0.0000 0.0000   0.66% N/A N/A N/A 23.09.2009
             
фонд в акции 2.1970    2.1970    -11.85% 27.53% -5.74% -58.85% 12.11.2007
балансиран 2.6228    2.6228    -11.83% 24.17% -7.43% -52.20% 12.11.2007

паричен пазар 11.1609  11.1553  11.1386 11.1497 11.1497 11.1553 3.85% 0.13% 6.97% 6.33% 06.10.2008
балансиран 10.5937  10.5410  10.4356 10.4883  0.0000 -1.57% 4.69% 4.58% 3.04% 06.10.2008
фонд в акции 9.5535  9.5060  9.3634 9.4109  0.0000 -7.53% 8.70% 0.15% -2.84% 06.10.2008
             
балансиран 13.3691    13.2367    -1.38% 6.46% 2.98% 6.28% 14.12.2005
фонд в акции 7.7254    7.6489    -8.69% 13.39% -5.84% -5.37% 01.03.2006
фонд в акции 5.0231    4.9734    -15.03% 11.91% -12.26% -15.78% 21.06.2006
фонд в акции 7.5910    7.3699    -6.95% 12.83% 3.50% -11.69% 05.02.2008
фонд в акции 10.5565    10.2490    -0.13% 11.81% 7.67% 1.01% 05.02.2008
паричен пазар 11.8821    11.8821    4.74% 0.21% 8.91% 8.43% 03.06.2008
     до 2 г.  над 2 г.      
фонд в облигаци 79.5454    79.2670  79.5454  -4.08% 2.29% 2.50% -5.58% 20.11.2006
фонд в акции 45.5810    45.3531  45.5810  -12.17% 2.79% -9.34% -14.86% 20.11.2006
фонд в акции 61.7074    61.3989  61.7074  -10.49% 4.29% -0.67% -13.70% 03.10.2007
             
фонд в акции 94.0591    92.6587    -9.06% 2.99% -7.15% -1.97% 04.01.2007
балансиран 77.7436    76.5861    -6.83% 1.84% -7.20% -8.37% 25.06.2007
             
фонд в облигаци 1.29520    1.29262    3.62% 0.83% 6.42% 5.71% 01.12.2005
балансиран 1.04413    1.03789    -3.26% 6.00% 2.41% 0.87% 01.12.2005
фонд в акции 0.70606    0.69557    -9.67% 13.55% 2.44% -7.83% 01.03.2006
фонд в акции 0.72876    0.72440    -0.71% 1.98% 1.84% -12.60% 07.03.2008
ниско рисков 1.04443    1.04131    1.81% 0.39% 3.60% 3.50% 07.05.2009

балансиран 99.4182    98.4290    -3.71% 9.40% 2.99% -0.23% 07.12.2005
балансиран 105.9711    104.9167    -3.91% 8.28% 0.45% 1.22% 06.03.2006
фонд в акции 84.0451    82.7939    -7.22% 13.63% 1.99% -2.07% 20.06.2005
паричен пазар 120.5447    120.5447    4.93% 0.64% 6.57% 7.10% 31.10.2007
ниско рисков 92.9594    92.5879    2.97% 2.97% -5.48% -2.97% 01.02.2008
ниско рисков 105.4916  105.3862  105.0700  105.3862  2.90% 1.39% 5.24% 5.10% 01.07.2009

балансиран 4.4133     4.3869     -10.25% 10.11% 0.76%*** 4.15% 08.07.1999
 до 100 000 лв от 100 001 до 1 000 000 лв.  над 1 000 000 лв.
фонд в акции 0.8764  0.8720  0.8699   0.8655     -17.64% 16.91% -7.78%*** -11.76% 01.06.2009
             
ниско рисков 10.0100    0.0000    N/A N/A N/A N/A 01.06.2010
балансиран 17.1503     17.0307     -8.44% 8.34% -6.36% 9.76% 28.09.2004
фонд в акции 10.6616    10.5134     -12.64% 12.45% -9.47% 1.27% 05.01.2006
             
фонд в акции 1.1650     1.1478     -10.08% 14.20% 2.68% 1.45% 10.05.2004
фонд в акции 0.7350     0.7241    5.34% 21.84% 32.21% -8.16% 04.10.2006
фонд в акции 0.9160     0.9025    4.47% 20.91% 2.19% -3.79% 23.11.2007
 до 100 000 лв.  над 100 000 лв.          
фонд в облигаци 129.8062  129.6122  129.3535    2.70% 3.31% 5.19% 6.30% 04.05.2006
балансиран 13.9778  13.9778  13.8394    -7.12% 8.32% -4.14% 1.66% 17.12.2004
фонд в акции 0.6956  0.6888  0.6820    -7.16% 15.60% 1.22% -8.68% 04.05.2006
             
балансиран 786.0904    780.2094    0.80% 6.34% 10.92% -9.82% 09.05.2008
фонд в акции 703.5530    698.2895    -0.77% 7.98% 12.69% -13.57% 09.05.2008
             
фонд в облигаци 11.1871    11.1871    2.92% 1.88% 6.07% 2.54% 30.01.2006
балансиран 114.5256    114.5256    -4.58% 7.15% 3.03% 1.39% 30.01.2005
фонд в акции 6.2315    6.2315    -11.53% 16.12% 6.15% -10.04% 30.01.2006
фонд в акции 9.9294    9.9294    -1.39% 2.01% 0.55% -0.48% 30.01.2009
             
фонд в акции 8.3126    0.0000    N/A N/A N/A N/A 25.06.2009
 за поръчки до 100 000 лв  за поръчки над 100 000 лв          
фонд в акции 0.4893  0.4869  0.4845    -7.04% 8.46% -2.52% -23.68% 19.11.2007
балансиран 0.7259  0.7234  0.7209    -2.76% 3.85% 0.40% -11.45% 19.11.2007
ниско рисков 0.9874  0.9859  0.9844    2.39% 1.53% 6.10% -0.53% 19.11.2007
 до 50 000 лв / 40000 USD  над 50 000 лв / 40000 USD          
консервативен 1.2516  1.2497  1.2478   3.33% 0.38% 7.84% 5.26% 16.03.2006
консервативен 1.2754  1.2716  1.2678   4.06% 1.10% 8.83% 5.69% 16.03.2006
балансиран 0.8498  0.8464  0.8430   -2.26% 4.72% 0.14% -3.77% 16.03.2006
фонд в акции 0.6227  0.6196  0.6165   -7.72% 8.98% -4.12% -10.43% 16.03.2006
балансиран 0.7237  0.7208  0.7179   -5.18% 6.30% -3.51% -12.58% 11.02.2008
консервативен            19.01.2010
 0.0000  0.0000  0.0000   N/A N/A N/A N/A 
 1.0228  1.0228  0.9717   N/A N/A N/A N/A 

паричен пазар 1.1730    1.1730   2.38% 0.22% 4.17% 3.69% 15.11.2005
балансиран 1.0090   до 90 дни  над 90 дни  -0.52% 3.95% 5.89% -0.02% 12.09.2005
    0.9940  1.0040      

балансиран 6.9282    6.9282   -15.66% 12.13% -3.63% -8.02% 01.03.2006
фонд в акции 6.0181    6.0181   -14.16% 14.48% 1.29% -10.93% 01.03.2006
фонд в акции 2.7320    2.7320   -2.59% 15.68% 5.75% -32.57% 05.04.2007
консервативен 10.4121    10.4121   -0.16% 1.78% 1.28% 2.55% 12.12.2008

 клас А за поръчки клас А за поръчки клас А за поръчки клас  В Клас А          Клас В при изпълнена      Клас В при прекратена
 до 20000 лв над 20000 до 300000 над 300000    инв. схема инв. схема
фонд в акции 0.7313 0.7277 0.7259 0.7205 0.7205 0.7241  0.7061 -0.70% 13.31% 4.12% -7.57% 22.05.2006
фонд в акции 0.4074 0.4054 0.7259 0.4014 0.4014 0.4034  0.3934 -2.34% 18.02% 17.03% -24.69% 02.05.2007
фонд в акции 98.5573  97.3465  96.6200    N/A N/A N/A N/A 03.05.2010

фонд в облигаци 319.6279    319.1485    2.42% 0.23% 4.80% 7.21% 17.11.2003
ниско рисков 13.0860    13.0206    0.89% 3.02% 6.50% 6.07% 27.12.2005
балансиран 11.7760    11.6582    -2.12% 6.17% 4.68% 3.65% 27.12.2005
фонд в акции 7.9494    7.8699    -7.81% 12.39% 2.77% -4.65% 07.09.2005
балансиран 20.3570    20.3570    0.38% 3.70% 3.67% 0.64% 08.10.2007
             
фонд в акции 6.4858    6.4534    -4.16% 6.52% -2.51% -12.90% 01.06.2007
балансиран 7.8763    7.8369    -3.27% 5.96% -1.48% -7.33% 01.06.2007
консервативен 11.4166    11.3881    4.99% 3.16% 9.35% 4.63% 04.09.2007
             
фонд в акции 1.1541    1.1310    -5.66% 6.34% -1.97% 3.80% 18.09.2006
балансиран 1.0206    1.0104    -3.11% 3.81% -0.20% 0.97% 10.06.2008

Валута	 Код	 За		 Стойност	 Разлика
Currency	 Code	 For	 Rate	 Difference
ЕВРо EUR 1 1,96 0
АВСТРАЛИйСКИ ДОЛАР AUD 1 1,32887 0,02001
БРАЗИЛСКИ РЕАЛ BRL 10 8,45874 -0,02900
КАНАДСКИ ДОЛАР CAD 1 1,43991 0,00885
ШВЕйЦАРСКИ ФРАНК CHF 1 1,44480 0,01091
КИТАйСКИ РЕНМИНБИ ЮАН CNY 10 2,24658 0,01957
ЧЕШКА КРОНА CZK 100 7,71531 0,02397
ДАТСКА КРОНА DKK 10 2,62457 0,00032
ЕСТОНСКА КРОНА EEK 10 1,25000 0,00000
БРИТАНСКА ЛИРА GBP 1 2,30790 0,00231
ХОНКОНГСКИ ДОЛАР HKD 10 1,95832 0,01728
ХЪРВАТСКА КУНА HRK 10 2,70273 -0,00524
УНГАРСКИ ФОРИНТ HUF 1000 6,73101 -0,03236
ИНДОНЕЗИйСКА РУПИЯ IDR 10000 1,67645 0,01062
ИНДИйСКА РУПИЯ INR 100 3,21614 0,01233
ИСЛАНДСКА КРОНА ISK 1000 6,74424 0,00000
ЯПОНСКА йЕНА JPY 100 1,75411 0,02083
ЮжНОКОРЕйСКИ ВОН KRW 1000 1,26180 0,02030
ЛИТОВСКИ ЛИТАC LTL 10 5,66448 0,00000
ЛАТВИйСКИ ЛАТ LVL 1 2,75896 -0,00039
МЕКСИКАНСКО ПЕСО MXN 10 1,17576 0,00540
МАЛАйЗИйСКИ РИНГИТ MYR 10 4,74014 0,05955
НОРВЕжКА КРОНА NOK 10 2,40599 0,00384
НОВОЗЕЛАНДСКИ ДОЛАР NZD 1 1,07926 0,01388
ФИЛИПИНСКО ПЕСО PHP 100 3,27846 0,02687
ПОЛСКА ЗЛОТА PLN 10 4,72948 -0,00710
НОВА РУМЪНСКА ЛЕЯ RON 10 4,57290 -0,00428
РУСКА РУБЛА RUB 100 4,97926 0,02898
ШВЕДСКА КРОНА SEK 10 2,05862 0,00659
СИНГАПУРСКИ ДОЛАР SGD 1 1,10624 0,01121
ТАйЛАНДСКИ БАТ THB 100 4,71409 0,03865
НОВА ТУРСКА ЛИРА TRY 10 9,87693 0,07032
ЩАТСКИ ДОЛАР USD 1 1,52276 0,01328
ЮжНОАФРИКАНСКИ РАНД ZAR 10 1,99127 0,01375
ЗЛАТО (1 ТРОй УНЦИЯ) XAU 1 1784,83000 -13,49000

▶ Kурсове на чуждестранни валути

Обменни курсове на чуждестранните валути към левa за 21.07.2010 година. 
Тези курсове се основават на чл. 29, ал. 2 от Закона за БНБ и референтните курсове на ЕЦБ 
за съответния ден, и се прилагат за целите на статистическата и счетоводната отчетност.

N/A 13.2627 11.9939 8.0965
320.7466 N/A 11.9526 8.0686 
322.3447 13.1514 N/A 8.0289
322.3447 13.1514 11.8938 N/A 
 

ВАЛУТА	 Код	 Купува	 Продава		 Hай-висока	 Hай-ниска
Currency	 Code	 Buy	 Sell	 High	 Low
ЩАТСКИ ДОЛАР USD 1,2864 1,2865 1,3029 1,2839
БРИТАНСКА ЛИРА GBP 0,8477 0,8478 0,8532 0,8473
ЯПОНСКА йЕНА JPY 111,9200 111,9400 113,3500 111,4700
ШВЕйЦАРСКИ ФРАНК CHF 1,3528 1,3530 1,3677 1,3522
НОРВЕжКА КРОНА NOK 8,1173 8,1217 8,1738 8,1134
ШВЕДСКА КРОНА SEK 9,5133 9,5173 9,5453 9,4929
КАНАДСКИ ДОЛАР CAD 1,3572 1,3579 1,3686 1,3536
АВСТРАЛИйСКИ ДОЛАР AUD 1,4711 1,4716 1,4926 1,4689
УНГАРСКИ ФОРИНТ HUF 288,8200 289,1900 290,6900 288,4100
ЧЕШКА КРОНА CZK 25,3650 25,3950 25,3920 25,2440
РУСКА РУБЛА RUB 39,2287 39,2659 39,5806 39,2383
ПОЛСКА ЗЛОТА PLN 4,1311 4,1334 4,1380 4,1106

▶ Валути спрямо евро 

Най-високият курс е най-високият курс купува, най-ниският - най-ниският курс продава. 
 Данни от 17.00 ч българско време на 20.07.2010 г.

Договорен фонд

Стойност	за	един	дял	20.07.2010	г Доходност

Емисионна 
стойност

Цена на обр. изк. От началото на 
годината За последните 12 

месеца
до 90 дни над 90 дни (Не се анюализира)

Сентинел	-	Принсипал 1.0090	лв. 0.9940	лв. 1.0040	лв. -0.52% 5.89%

Сентинел	-	Рапид 1.1730	лв. 1.1730	лв. 2.38% 4.17%

За ДФ „Сентинел – Принсипал” разходите по емитирането в размер на 0,5 % и по обратното изкупуване в размер на  
1 % от НСА на един дял са включени в емисионната стойност, респективно в цената на обратно изкупуване за дялове, 
държани по-малко от 90 дни. За ДФ „Сентинел – Рапид” емисионната стойност и цената на обратно изкупуване са 
равни на НСА на един дял.

Цените	са	валидни	за	поръчки,	подадени	на	19	юли	2010	г.

www.sentinel-am.bg
тел. 02/ 980 14 26

Договорен	фонд
Начало	на	
публично-

то	предла-
гане

Емисион-
на	стой-

ност*

Цена	на	
обратно	

изкупува-
не**

Доходност

от	нач.	на	
год.

от	нач.	на	
публичното	

предлагане***
ДФ	“оБщИНСКА	БАНКА	–	

ПЕРСПЕКТИВА”  15.10.2009 г. 11.3300 11.2450 n.a. 13.30%

ДФ	“оБщИНСКА	БАНКА	–	
БАЛАНСИРАН”  15.10.2009 г. 11.4129 11.3558 n.a. 14.13%

Емисионната стойност е равна на нетната стойност на активите на един дял.* Цената се образува, 
като НСА на дял се намали с разходите за обратно изкупуване.** Доходността от началото на публич-
ното предлагане не се анюализира.***

Посочените цени са валидни за поръчки, подадени на 16 и 19 юли 2010 г.

УД „Общинска банка Асет Мениджмънт” АД, 1000 София, общ. Оборище, ул. „Врабча” № 10, тел. за кон-
такт +359 2 93 56 522, fax. +359 2 93 56 615, e-mail: mbam@municipalbank.bg, web: www.mbam.bg

Взаимен	фонд
Нетна	стойност	
на	активите	на	

дял	(НСАД)

Емисионна	
стойност		

(цена	при	покупка)

Цена	при	
обратно	

изкупуване
Цени	за	1	дял	за	20/07/2010

ОТП Централно-европейски фонд в акции € 1,107154 € 1,129297 € 1,101618
ОТП Международен фонд в акции - Ю Би Ес 
Фонд на фондовете € 0,856588 € 0,873720 € 0,852305

ОТП - Ди Ви Ес Фонд на Фондовете в акции 
от развиващи се пазари € 0,805525 € 0,821636 € 0,801497

Цените са валидни за поръчки, подадени на 15/07/2010 г.  Включените в цените разходи са както 
следва: при придобиване - 2.00% от НСАД, но не по-малко от 10 евро (левовата им равностойност) 
по една поръчка; при обратно изкипиване - 0.50% от НСАД. 

Цени	за	1	дял	за	21/07/2010
ДСК Фонд Паричен Пазар 1,13349 лв. 1,13349 лв. 1,13349 лв.
Цените са валидни за поръчки подадени на 21/07/2010 г. Няма разходи при емитиране и обратно 
изкупуване на дялове на фонда. Информация може да се получи от Call Center на “Банка ДСК” ЕАД на 
тел. 0700 10 375 на цената на един градски разговор и на интернет страниците www.dskbank.bg и 
www.otpbank.hu 
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Цветният 
метал се 
нареди сред 

най-печелившите 
на пазара, като 
добави 29 USD 
към стойността 
си. Големият 
инвеститорски 
интерес помогна 
за постигането на 
добрите резултати

Цената на 
златото 
отбеля-

за повишение в 
стойността си и по 
време на вчерашна-
та сесия в Лондон 
достигна 1191.55 
USD/тр.у. Слабото 
евро помогна на ме-
тала да върне част 
от загубите

По време 
на борсо-
вата се-

сия във вторник 
измерителят пре-
махна 108 пункта 
от стойността 
си. Японският 
индекс беше сред 
малкото губещи 
на пазарите в 
Азия

индекс на деня

1.15
▶ процента се понижи 
японският индекс Nikkei 
225 и достигна 9300.46 
пункта

Стока на деня

1.6
▶ процента спечели 
цинкът по време на 
вчерашната борсова 
сесия и достигна  
1810 USD/т

Йената сред най-губещите на пазара
Японската йена отстъпи 
пред 13 от 16-те основни 
валути за втори пореден 
ден. Спрямо долара  япон-
ските пари поевтиняха 
с 0.33% и се котираха за 
86.98 USD/JPY. Спеку-
лациите, че централната 
банка ще предприеме 
действия в посока поев-
тиняване на националната 
валута, бяха сред основни-
те причини за втория спад 
от началото на седмицата.
Дълговата криза в Европа 
и по-добрите показатели 
на японската икономи-
ка спрямо тази на САЩ 
насочиха вниманието на 
инвеститорите към йената, 
като една от най-стабил-
ните и незасегнати валути. 
Това беше и причината 
от началото на април 
досега йената да поскъп-
не с близо 10%, а ръстът,  
който регистрира само 
за изминалата седмица, 
стигна 3%. 

Рязкото поскъпване на 
йената заедно със срива 
на азиатските фондови 
пазари събуди опасенията 
на централната банка от 
евентуален спад на износа, 
а на този етап той се явява 

близо 50% от брутния 
вътрешен продукт на 
страната.  От Dow Jones 
Newswires определиха 
намесата на банката като 
неизбежна, ако двойката 
долар/йена се задържи 
на нива 85 USD/JPY. На 
малко по-различно мнение 
са анализаторите от Bank 

of Tokyo-Mitsubishi UFJ 
Ltd., като според тях 
централната банка не 
разполага с кой знае какви 
възможности за въздейст-
вие върху валутните 
пазари и каквито и мерки 
да предприеме, техният 
ефект ще е минимален. За 
Адам Коул, главен стратег 

в Royal Bank of Canada, 
има и друга причина за 
поевтиняването през по-
следните два дни. 

Според него седеммесеч-
ният рекорд, който беше 
постигнат през миналата 
седмица, нормално води 
и до сегашната корекция. 

Той отчита започналата 
разпродажба на йени от 
страна на японските вно-
сители, които се опитват 
да извлекат максимална 
полза от скъпите япон-
ски пари. В момента се 
купуват долари, които при 
евентуално поскъпване на 
по-късен етап ще доведат 

до допълнителни печалби 
за спекулантите.

Една от малкото валути, 
които поевтиняха спрямо 
йената, беше еврото. Него-
вата стойност се понижи 
с 0.24%, а котировките се 
движеха на нива 111.92 
EUR/JPY.

Спрямо 
долара 

японските пари 
поевтиняха 
с 0.33% и се 
котираха за 86.98 
USD/JPY

Георги Георгиев 
ggeorgiev@pari.bg

Доларът притисна цената на петрола 

На борсата 
в Ню Йорк 

фючърсите на 
суровия петрол за 
август се търгуваха 
за 76.13 USD/б, което 
е спад от 0.54%

Георги Георгиев 
ggeorgiev@pari.bg

Цената на петрола се 
понижи под натиска на 
силния американски долар 
и потъващите фондови 
пазари по целия свят. 
Доларът поскъпна спрямо 
европейската валута с 
0.53% и това почти ели-
минира въздействието на 
информацията за пониже-
ните стокови наличности 
от суров петрол в САЩ.
След обявяването на 
разочароващите финансо-
ви резултати на Goldman 
Sachs Group Inc. фондови-
те  пазари обърнаха рязко 
посоката и от печеливши 
по време на европейската 
сесия се превърнаха в 
губещи в началото на щат-
ската. Според изнесените 
данни нетните приходи на 

КТБ продължи  
да раздува оборота  
на фондовата борса
В две сделки бяха 
прехвърлени 0.46% 
от капитала на 
банката

Сделки по позицията на 
Корпоративна търговска 
банка АД продължиха да 
раздуват оборота на фон-
довата борса втори по-
реден ден. По време на 
вчерашната търговия бяха 
сключени две сделки за 
27 686 лота на КТБ, кои-
то представляват 0.46% 
от капитала на банката. 
Инвеститорите изхарчи-
ха близо 1.7 млн. лв. за 
книжата на трезора, което 
е 76.93% от общия обо-
рот на регулирания пазар. 
Втората сделка за едва 5 
лота беше сключена на 
цена 60.20 лв., което озна-
ча спад от 1.31% спрямо 
цената на отваряне. Това 
заличи 4.8 млн. лв. от ка-

финансовата институция 
за второто тримесечие на 
2010 г. са паднали до 613 
млн. USD, като толкова 
лоши показатели на са 
регистрирани от послед-
ните три месеца на 2008 
г. Акциите на компанията 
се понижиха с 0.61% и 
се търгуваха при нива 
144.645 USD.

Допълнително смут вся 
и отчетът на другия го-
лям конкурент JPMorgan 
Chase&Co., чиито при-

ходи за периода април 
- юни са се сринали с 
9% спрямо предните 
три месеца. Тези новини 
веднага рефлектираха 
върху инвеститорите,  
които отново се усъмни-
ха в скорошното възста-
новяване на най-голяма-
та икономика в света, а 
оттам и за стабилните 
нива при консумация-
та на петрол. Според 
предварителни данни 
на анализаторите на 
Bloomberg запасите от 

нефт в САЩ са намале-
ли с 1 млн. барела през 
миналата седмица, като 
тази новина помогна на 
петрола единствено да 
не регистрира по-сери-
озни загуби.

На борсата в Ню Йорк 
фючърсите на суровия 
петрол за август се търгу-
ваха за 76.13 USD/б, което 
е спад от 0.54%. При сор-
та Брент за същия период 
беше отчетено понижение 
от 0.76% до 76.19 USD/б.

питализацията на КТБ, 
която се понижи до 361.2 
млн. лв. 

Оборотът в първата за 
седмицата търговска сесия 
също беше диктуван от 
сделки с книжата на КТБ. 
В понеделник инвести-
тори отделиха 739.4 хил. 
лв., или 70.9% от оборота 
в акции, за да търгуват с 
лотовете на КТБ. 

КТБ, която е част от  
бенчмарка Sofix, вчера бе-
ше сред компаниите, които 
натиснаха индекса на си-
ните чипове, който изгуби 
0.26% до 359.06 пункта. 
Най-губещите дружества в 
базата на измерителя бяха 
“Еврохолд България” АД 
и “Оловно-цинков ком-
плекс” АД, които заличиха 
съответно 2.89 и 2.2% от 
цената на акциите си. Се-
сията във вторник оцвети 
в червено всички индекси 
на капиталовия пазар.

След голямото поскъпване на йената през миналата седмица сега инвеститорите събират печалбите си▶

Лошите финансови резултати на големите американски банки се отразиха зле 
на петрола
▶

Написаното не е препоръка за сделки с ценни книжа.

СНимки bloomberg

Злато
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����

����

����

����

����

��.��.���.��.����.��.��

����.��
+�.��%



   14   тенденции    

Военните поръчки са 
основният двигател на 
сектора

Макар че редица държави в 
света съкращават разходите 
си за отбрана, включително 
и най-големият купувач на 
оръжия Пентагонът, тър-
сенето на хеликоптери не 
намалява. Пазарът днес е 
добър от гледна точка на 
вертолетите, каза Фил Дън-
форд от Boeing в интервю 
за MarketWatch по време на 
авиошоуто във Фарнбъро. 
По думите му ситуацията 
ще остане благоприятна 

през следващите пет го-
дини.

Удвояване
Пазарът на хеликоптери в 
света почти ще се удвои меж-
ду 2009 и 2018 г., като ще 
бъдат доставени повече от 
15 хил. машини на стойност 
174.7 млрд. USD. Това показ-
ват данни на компанията за 
проучвания на сектора Teal 
Group. Прогнозата включва 
и 6157 военни хеликоптера 
за почти 130 млрд. USD. 
Продажбите на вертолети са 
отлични, като пазарът отчита 
двуцифрен ръст през послед-
ните четири години, казаха 

от компанията. До 2015 г. 
продажбите ще продължат 
да нарастват, което ще се 
дължи основно на военните 
поръчки, преди да достигнат 
постоянна величина.

играчи
Boeing остава най-големи-
ят играч в сектора. Светов-
ният дял на компанията се  
очаква да нарасне до 24.7% 
през 2018 г. Пентагонът да-
ва силна подкрепа за ма-
шините Chinook, Apache и 
V-22 Osprey, става ясно от 
бюджета на министерство-
то за 2011 г. Скорост обаче 
набират и конкурентите на 

Boeing, по-специално под-
разделението Sikorsky на 
United Technologies и Bell 
Helicopter на Textron. Бла-
годарение на хеликоптерите 
Cobra, SuperCobra и UH-1Y 
Super Huey държавните по-
ръчки на компанията през 
2009 г. скочиха с 27% до 6.41 
млрд. USD. Sikorsky пък пра-
ви популярния Black Hawk 
и неговите разновидности 
и има поръчки за около 12 
млрд. USD. Европейските 
производители обаче изо-
стават, макар че Eurocopter 
остава ключов играч със своя 
Tiger и по-малките си военни 
модели.

Пазарът на хеликоптери върви нагоре

pari.bg Сряда 21 юли 2010

Корпоративни съобщения и обяви на държавни институции

Отчет за финансовото състояние към  30.06.2010
неконсолидиран

30.06.2010 30.06.2009
В хиляди лева
Активи
Парични средства и разплащателни 
сметки  при кореспонденти 237 853 192 329

Финансови активи, държани за търгуване 19 956 17 750
Кредити и вземания от банки, 
включително от Централната банка 640 776 693 949

Кредити и  вземания от други клиенти 6 930 595 7 011 969
Инвестиции на разположение  за продажба и 
държани до падеж 277 643 274 589

Текущи данъчни активи 5 182 7 707
Вземания от лихви 32 264 28 490
Дълготрайни материални активи 264 895 259 060
Дълготрайни нематериални активи 30 542 27 984
Други активи 29 871 26 638
Общо активи 8 469 577 8 540 465
Пасиви
Депозити от банки 27 865 274 363
Кредити от банки 267 629 715 502
Подчинен срочен дълг 684 541 684 540
Депозити от други клиенти 5 893 072 5 449 789
Текущи данъчни пасиви 383 678
Задължения по лихви 61 833 53 657
Задължения по отсрочени данъци 9 576 8 401
Провизии за задължения 6 510 5 726
Други и търговски задължения 43 200 41 714
Общо пасиви 6 994 609 7 234 370
Капитал и резерви
Капитал 153 984 153 984
Резерви 1 255 648 1 072 844
Финансов резултат от текущата година 65 336 79 267
Общо капитал и резерви 1 474 968 1 306 095
Общо пасиви, капитал и резерви 8 469 577 8 540 465

Отчет за доходите към  30.06.2010 неконсолидиран

30.06.2010 30.06.2009
В хиляди лева
Приходи от лихви 369 494 364 561
Разходи за лихви     (133 653)     (128 784)
Нетен доход от лихви 235 841 235 777
Приходи от такси и комисиони 53 996 54 427
Разходи за такси и комисиони         (3 781)         (4 012)
Нетни приходи от такси  
и комисиони 50 215 50 415

Нетни приходи от търговски  
операции 3 835 11 607

Други оперативни приходи/(разходи)             714         (7 589)
Оперативни приходи 4 549 4 018
Разходи за персонала       (37 084)       (34 600)
Разходи за амортизация       (16 626)       (15 918)
Загуби от обезценка     (111 670)       (99 223)
Други разходи       (52 616)       (52 347)
Печалба преди данъци  72 609 88 122
Данъци         (7 273)         (8 855)
Нетна печалба 65 336 79 267

Виолина Маринова   Доротея Николова
Главен изпълнителен директор   Изпълнителен директор

СЪОБЩЕНИЕ ЗА ПРОДАЖБА ЧРЕЗ ТЪРГ С ТАЙНО НАДДАВАНЕ
№ РД-48-19/22.06.2010 г.

Подписаният Нели Шопова, старши публичен изпълнител при Тери-
ториална дирекция гр. Пловдив на Националната агенция за приходите, 
Офис Пловдив, съобщавам, че по изпълнително дело № 8587/2008 по описа 
на същата дирекция ще се проведе търг с тайно наддаване, по реда на 
чл. 251 - чл. 254 от ДОПК, в сградата на Дирекция “Събиране” при ТД - гр. 
Пловдив на НАП, Офис гр. Пловдив, бул. „Скопие” № 106, на 04.08.2010 г., 
от 14:30 ч., на следната движима вещ: лек автомобил “ОПЕЛ”, модел 
“ЗАФИРА”, рег. № РВ 8877 ХК, при първоначална цена 8 000.00 /осем хиляди 
лв./лв и депозит за участие 1 600.00 лв. /хиляда и шестстотин лв./. 

Огледът на вещите ще се извършва всеки присъствен ден от 26.07.2010 
г. до 30.07.2010 г., от 9:00 ч. до 15:00 ч., на адрес: гр. Пловдив, ул. „Васил 
Левски” № 146.

Предложенията за участие в търга се подават в сградата на Дирекция 
“Събиране” при Териториална дирекция - гр. Пловдив на НАП, Офис гр. 
Пловдив, бул. „Скопие” № 106, всеки присъствен ден от 26.07.2010 г. до 
30.07.2010 г., от 9:00 ч. до 17:00 ч. 

Разглеждането на предложенията ще се извърши на 04.08.2010 г. от 
14:30 ч., в сградата на Дирекция „Събиране” при Териториална дирекция 
- гр. Пловдив на НАП, Офис гр. Пловдив, бул. „Скопие” № 106.

Депозитът за участие в търга, в размер на 20 на сто от обявената 
начална продажна цена, се внася по банков път до 30.07.2010 г., в ТБ 
„ЮРОБАНК и ЕФ ДЖИ България” АД, IBAN: BG89BPBI79243387943101, BIC: 
BPBIBGSF.

Условията и правилата за провеждане на търга, както и списък на ве-
щите с тяхното описание и продажна цена са на разположение в сградата 
на Дирекция “Събиране”  при ТД, гр. Пловдив на НАП, Офис гр. Пловдив и 
на страницата на НАП в ИНТЕРНЕТ на адрес: www.nap.bg  

За контакти: телефон: 032/935 187 – Нели Шопова.

 Оперативна програма „Развитие на 
конкурентоспособността на българската икономика” 

2007-2013 
Операция: 2.1.1 „Технологична модернизация в  

предприятията”
Министерство на финансите

Образец на обява за откриване на процедура за определяне на изпълнител 
по т.II (1) от Заповед № ЗМФ – 249/13.03.2009 г.

 
О Б Я В А

за
ОТКРИВАНЕ  НА  ПРОЦЕДУРА  ЗА  ОПРЕДЕЛЯНЕ  НА  ИЗПЪЛНИТЕЛ  

На основание чл.1, ал.1 и чл. 7 от Постановление № 55 на МС от 12 март 
2007 г. за условията и реда за определяне на изпълнител от страна на 
бенефициенти на договорена безвъзмездна финансова помощ от Струк-
турните фондове на Европейския съюз и от Програма ФАР на Европей-
ския съюз, „Хемус-М”АД,със седалище в гр.Мездра и адрес на управление: 
ул.”Христо Ботев”, № 1, тел.: 0910/91991, факс:0910/91990, Интернет адрес 
:www.hemusmarble.com, лице за контакт:Андреас Сидерис Испиридис,на 
длъжност изпълнителен директор, тел.: 0910/91991,в качеството си на 
бенефициент по Договор за безвъзмездна финансова помощ №ТММ-02-
167/21.10.2009г., обявява процедура за определяне на изпълнител – открит 
избор с обект :Доставка и пускане в експлоатация на машини за преработ-
ка на скално-облицовъчни материали. 

1.Поточна линия за производство на плочи-1 бр.
2.Машина за полиране на чела-1бр.
3.Диамантен въжен моногатер за сложни профили-1бр
Пояснителният документ и документацията за провежданата проце-

дура могат да се получат на адрес: гр.Мездра,ул.”Христо Ботев”№1 всеки 
работен ден      от 9.00ч. до 16.00ч.  

Пояснителният документ е публикуван и на следните Интернет адреси: 
www.hemusmarble.com и  www.ibsme.government.bg.

Оферти се подават на адрес:гр.Мездра,ул.»Христо Ботев»№1 до 16ч. на 
05.08.2010 г. 

 Този документ е създаден с финансовата подкрепа на Оперативна 
програма „Развитие на конкурентоспособността на българската 
икономика”, съфинансирана от Европейския съюз чрез Европейския 
фонд за регионално развитие. Цялата отговорност за съдържание-
то на документа се носи от ”Хемус-М” АД и при никакви обстоятел-
ства не може да се приема, че този документ отразява официалното 
становище на Европейския съюз и Договарящия орган.   

К О Н К У Р Е Н Т Н А  Б Ъ Л Г А Р И Я

ЧАСТНА ПРЕДПРИЕМАЧЕСКА БАНКА „ТЕКСИМ”АД  
ИНДИВИДУАЛЕН ОТЧЕТ ЗА ФИНАНСОВОТО СЪСТОЯНИЕ КЪМ 

30.06.2010 Г.

30.06.2010г. 31.12.2009 г.

АКТИВИ х.лв. х.лв.
Парични средства в каса и по разплащателна 
сметка в БНБ 4116 3225

Кредити и вземания от банки 15661 14858
Кредити и вземания от клиенти 29906 24689
Финансови активи държани за търгуване 101 203
Финансови активи на разположение за 
продажба 166 166

Дълготрайни материални и нематериални 
активи 7938 8104

Инвестиционни имоти 6795 6795
Нетекущи активи държани за продажба 2817 2228
Текущи данъчни активи 27 247
Други активи 847 339
Общо активи 68374 60854
ПАСИВИ И СОБСТВЕН КАПИТАЛ 
ПАСИВИ х.лв. х.лв.

Депозити на банки 0 0
Депозити на клиенти 43407 37155
Други привлечени средства 965 1325
Подчинен срочен дълг 1492 1601
Текущи данъчни пасиви 3 1
Отложени данъчни пасиви 643 643
Други пасиви 692 592
Общо пасиви 47202 41317
СОБСТВЕН КАПИТАЛ: х.лв. х.лв.
Основен капитал 10000 10000
Законови резерви 1012 886
Преоценъчен резерв 4754 4773
Други резерви 132 132
Неразпределена печалба 3624 2196
Печалба от текущата година 1650 1550
Общо собствен капитал 21172 19537
Общо пасиви и собствен капитал: 68374 60854

Председател на УС и гл.изпълнителен директор: 
М.ВИДОЛОВА
Член на УС и изпълнителен директор: 
Е.ДЕЛЧЕВА
Главен счетоводител: 
ЦВ.КАНЧЕЛОВА

ИНДИВИДУАЛЕН ОТЧЕТ ЗА ВСЕОБХВАТНИЯ ДОХОД КЪМ 30.06.2010 Г.

30.06.2010 
хил.лв.

30.06.2009 
хил.лв.

Приходи от лихви  1 604  1 661 
Разходи за лихви  (1 197)  ( 570)
Нетен доход от лихви   407  1 091 
Приходи от такси и комисиони   927   856 
Разходи за такси и комисиони  ( 56)  ( 48)
Нетен доход от такси и комисиони   871   808 
Печалба /загуба/ от фин.активи и пасиви 
държани за търгуване   165  ( 36)

Нетни валутни разлики  ( 2)   211 
Нетни печалби /загуби/ от отписани акти-
ви, различни от тези държани за продажба   363   84 

Други оперативни приходи   7  4 974 
Общо оперативни приходи  1 811  7 132 
Административни разходи  (1 788)  (1 869)
Амортизация  ( 189)  ( 203)
Обезценка на финансови активи  1 731  ( 33)
Печалби /загуби/ от нетекущи активи,  
държани за продажба   85  ( 52)

Печалба преди данъци  1 650  4 975 
Разход за данъци върху печалбата 0 0
Печалба  за годината  1 650  4 975 
Друг всеобхватен доход 0 0
ВСЕОБХВАТЕН ДОХОД ЗА ПЕРИОДА  1 650  4 975 

За допълнителна информация  и заявки: тел.02/4395 853, e-mail: reklama@pari.bg

Цена за публикация: 
0.66 лв./колон мм/ без ДДС

Търгове, конкурси, Корпоративни  промени, Покани 
за обществени  поръчки, Търгови предложения Изменения по наредби, 

Процедури  по приватизация, Уведомления и  други обяви  от частната  и 
държавната сфера

КОРПОРАТИВНИ СЪОБЩЕНИЯ И ОБЯВИ 
НА ДЪРЖАВНИ ИНСТИТУЦИИ
КОРПОРАТИВНИ СЪОБЩЕНИЯ И ОБЯВИ 
НА ДЪРЖАВНИ ИНСТИТУЦИИ

Пазарът на хеликоптери в света ще се удвои до  
2018 г.
▶
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Фирмите се обръщат все 
повече към кредити за енер-
гийна ефективност. В нача-
лото на миналия месец Про-
Кредит Банк пусна кредит 
„Енергийна ефективност” 
за корпоративни клиенти. 
Подобен продукт се пред-
лага и от МКБ Юнионбанк. 
От ПроКредит Банк комен-
тираха, че интересът към 
този продукт постепенно 
нараства. Но за този тип кре-
дити е нужно време - първо, 
клиентите да се запознаят 
с него и, второ, да проу-
чат ползите на енергийната 
ефективност, обясниха от 
банката. По отношение на 
енергийната ефективност 
в домакинството нещата са 
ясно регламентирани. На 
хората им е известно, че за да 
намалят разхода на енергия 
в дома си, е необходимо тех-
никата да е с висок енергиен 
клас (например А). За съжа-
ление в бизнеса ситуацията е 
по-сложна, а същевременно 
потенциалът за редуциране 

на потреблението на енергия 
в индустриалния сектор в 
България е изключително 
висок, обясниха още от бан-
ката.  

Няколко банки коменти-
раха за в. „Пари”, че в мо-
мента подготвят подобни 
продукти, но не пожелаха 
да коментират подробнос-
ти, защото продуктите им 
още не са напълно готови.

активност
Най-честите кредитоискате-
ли за този продукт са малки-
те и средните предприятия. 
От ПроКредит коментираха, 
че много от малките фирми, 
както и големите компании 
все още се въздържат от по-
добни инвестиции. Малките 
фирми се опитват да пре-
структурират бизнеса си, за 
да се справят по-добре с ико-
номическите условия, а голе-
мите компании преди време 
са се сдобили с ефективно 
производствено оборудване, 
което към настоящия момент 

все още не е с влошени енер-
гийни показатели.

 Повечето от исканията за 
този вид кредит са от сек-
торите на производството 
- керамична, хранително-
вкусова, дървопреработва-
телна промишленост. При-
чината е, че тези браншове 
използват голямо количе-
ство енергия. 

Ползи
Инвестициите в енергийна 
ефективност се считат за 
изключително успешна ан-
тикризисна мярка, коменти-
раха от ПроКредит. В някои 
случаи именно те позволяват 
запазване на пазарните пози-
ции на фирмата. Друга полза 
за компаниите е намаляване-
то на зависимостта от енер-
гийните източници. Полз-
ването на подобни кредити 
спестява и част от средствата 
за инвестицията. Ако тя е 
успешна, 15% от стойността 
й се поемат от ЕВБР. 

радослава Димитрова

Отстъпки 
До 20% отстъпка 
за онлайн 
застраховки
С между 5 и 20% отстъп-
ка може да се сключват 
застраховките в онлайн сис-
темата zastrahovai.se, съоб-
щиха от портала за онлайн 
застраховки в реално време. 
Отстъпките зависят от вида 
на застраховката и периода, 

в който се сключват. При 
задължителната „Граждан-
ска отговорност” клиентите 
имат възможност да полу-
чат полицата си на същия 
ден. Това ще стане, ако е 
сключена в София до 11 ч 
на същия ден. Системата 
zastrahovai.se се обслужва 
от „Голд Инс Брокер”, който 
е вписан в регистрите на 
Комисията за финансов над-

зор. Към момента 14 застра-
хователя са сключили дого-
вори за предлагане на про-
дуктите си чрез обслужва-
щия брокер. Плащането при 
електронните полици става 
с банкова карта или еPay. 
Сигурността при разпла-
щанията е гарантирана от 
Visa и MasterCard чрез тех-
нологията Verified by visa и 
Mastercard Securecode.

Фирмите залагат на кредити 
„Енергийна ефективност”

Сряда 21 юли 2010  pari.bg

Свръхрегулацията на 
кредитните продукти 
ще ги направи  
по-скъпи, смятат 
банкери

Асоциация „Активни по-
требители” ще предложи 
на банките да се присъеди-
нят към Етичния кодекс за 
преддоговорна информация 
за ипотечните кредити. То-
ва обясни председателят 
на асоциацията Богомил 
Николов. Според него ос-
вен промяната на Закона 
за потребителския кредит, 
която задължава банките 
да уведомяват кредитопо-
лучателите за всяка про-
мяна на лихвите, трябва те 
да се присъединят и към 
този европейски кодекс. 
„Ипотечният кредит е едно 
от най-важните решения 
за един човек. А в момен-
та потребителите на този 
банков продукт не са защи-
тени”, коментира Богомил 
Николов.

Трезорите предлагат  
все по-пъстри продукти
Само за две седмици 
трезорите пуснаха 
шест нови продукта и 
услуги

Банките продължават да 
предлагат нови продукти и 
да се надпреварват в кориги-
ране на условия по кредити, 
както и в предлагане на нови 
промоции. Целта е надмощие 
над конкуренцията и привли-
чане на нови клиенти. Само 
за две седмици се появиха 
шест нови предложения.

По-ниски такси
ОББ стартира лятна про-
моция по всички видове 
ипотечни кредити. Банката 
предлага 50% отстъпка от 
стандартната такса за ус-
вояване на кредита, като 
промоцията е валидна от 
20 юли до 20 септември. 
Новите условия предоставят 
възможност на клиентите 
при усвояване на ипотечен 
кредит да заплатят такса от 
0.75%, а не стандартната от 

1.50% от размера на кредита, 
уточниха от банката.

ало, колко ми е  
вноската
МКБ Юнионбанк пусна из-
цяло нова услуга. Банката 
стартира Call2Know, която 
дава възможност на всеки 
клиент с едно обаждане да 
получи информация за сума-
та по депозит, спестовна или 
разплащателна сметка, която 
притежава, колко е следваща-
та вноска по кредита му, как-
то и последните извършени 
транзакции по карти.

Юнионбанк пусна и нов 
продукт. Той се нарича „Ум-
на сметка” и дава възмож-
ност на клиента да нареди 
всеки месец на определена 
от него дата дадена сума да 
се превежда по избрана от 
него сметка във или извън 
банката. 

Реално този продукт „пла-
ща”  месечни вноски по бан-
кови кредити или лизинг, на-
ем, задължения към бюджета 
и др. Може да извършва и 

регулярни трансфери към 
депозит или спестовен влог.

комбинирани 
продукти
Societe Generale Експрес-
банк също предлага нови 
продукти. Банката пуска два 
промоционални пакета, ко-
ито вървят заедно с между-
народна карта MasterCard. 
Една от възможностите, 
които дава трезорът, е пакет 
Mobil Classic. Той включва 
BankOn продукти за дис-
танционно банкиране и 
овърдрафт. Вторият пакет 
е Mobil Gold, а с него вър-
вят BankOn продукти за 
дистанционно банкиране 
и отстъпка от таксата за 
обслужване на карти.

Райфайзенбанк пък въведе 
изцяло нов продукт за бан-
ковия пазар. Финансовите 
експерти на трезора правят 
„Личен финансов портрет”, 
който дава ясна картина за 
финансовото състояние на 
клиентите.

радослава Димитрова

Засега само две банки предлагат 
подобни продукти

обхват
В момента 20 банки, които 
оперират в страни членки 
на Европейския съюз, са 
приели кодекса. „Той не е 
задължителен, но е добре 
и за банките, и за клиенти-
те той да бъде използван”, 
обясни Богомил Николов. 
Асоциацията на активните 
потребители неформално 
е предлагала на банките да 
използват кодекса, а сега 
това ще бъде направено и 
чрез официално писмо. 

Левон Хампарцумян, гла-
вен изпълнителен директор 
на УниКредит Булбанк, ко-
ментира пред bTV, че няма 
пречка подобен договор да 
функционира и в България. 
„Той е доброволен”, под-
черта Хампарцумян.

Цената на ясната 
лихва
„Ако един продукт се свръх-
регулира, той ще поскъпне, 
а такива опити се правят”, 
заяви Хампарцумян. Той 
допълни, че ако банката е 

отпуснала 1 млн. потреби-
телски кредити и трябва да 
изпрати толкова писма за 
уведомление на клиентите, 
а цената на всяко писмо 
е по 1 лв., тя ще се плати 
точно от кредитополуча-
телите. 

заблуда
„Законодателят създаде 
фалшивото усещане, че 
лихвите може да са ясни 
още от първия ден на взе-
мане на кредит, но това 
не е така”, каза главният 
изпълнителен директор на 
УниКредит Булбанк. 

Той даде за пример спада 
на икономиката, като обяс-
ни, че при евентуален спад 
нито банките, нито клиен-
тите знаят колко време ще 
продължи и какъв ще бъде 
обхватът му. По думите му 
заради това точните дви-
жения на лихвените нива 
не може да бъдат прогно-
зирани.

радослава Димитрова
rdimitrova@pari.bg

Системата 
БИСЕРА 7-EUR 
набира скорост 
Райфайзенбанк се присъе-
дини към платежната сис-
тема БИСЕРА 7-EUR. От 
началото на юни към тази 
система се присъединиха и 
УниКредит Булбанк, Банка 
ДСК, Юробанк И Еф Джи 
България и Алианц Банк 

България. В скоро време 
системата ще позволява 
извършване и на между-
народни преводи в рамки-
те на Европа при същите 
условия и сигурност както 
при преводите на терито-
рията на страната, обясниха 
от „Банксeрвиз”. БИСЕРА 
7-EUR стартира през фев-
руари 2010 г. и е създадена 
и се управлява от „Банксер-

виз” АД. Благодарение на 
нея клиентите на 14 банки в 
България могат да извърш-
ват помежду си клиентски 
преводи в евро в рамките на 
един работен ден. От „Банк-
сервиз” коментираха, че 
нормалният цикъл на изпъл-
нение на превод в повечето 
европейски страни е между 
1 и 2 дни след подаване на 
платежното нареждане.

Развитие 

Банките да информират и за 
лихвите по ипотечни кредити



  16    Свободно време
pari.bg Сряда 21 юли 2010

И в началото, и сега емисиите 
се правят по един и същ начин, 
различна е само технологията

“По света и у нас” празнува
половинвековен юбилей

Телевизионната новина в България навърши половин век. На 20 юли 1960 г. е 
излъчена първата информационна емисия “По света и у нас”. Година след появата 
на телевизията у нас неподвижното земно кълбо, символ на новините, изгрява на 
екрана на зрителите. Новините от телевизора бързо привличат пред екрана стотици 
българи, за които основен източник на информация до този момент са били радиото и 
печатните издания. От 23 юли емисията новини е официално обявена в програмната 
схема на единствената телевизия в България. Няколко седмици по-късно, в 20.00 часа 
на 6 август, се ражда познатото на всички вечерно издание на “По света и у нас”.

Земното кълбо на новинарските емисии започва да се върти през 1961 г. - тогава 
е създадена една от първите телевизионни шапки. Сформирана е и първата двойка 
телевизионни говорители - лица, които си спомнят всички и са се превърнали в 
запазена марка на новините - Никола Филипов и Любинка Нягулова. През 1964 
г. информационните емисии се увеличават на три - централна новинарска “По 
света и у нас” и две емисии “Новини” в началото и края на всеки програмен ден. 
В продължение на 50 години образът на кълбото от информационните емисии се 
сменя, говорителите също. Лицата, които всички познават от телевизионния екран, 
се превърнаха в любимци на няколко поколения българи. 

“Новините и тогава, и днес се правят по един и същ начин с тази разлика, че 
технологията е съвършено различна”, каза за в. “Пари” Никола Филипов. Сега да се 
свали и монтира една новина отнема много по-малко време. На фона на сегашните 
възможности, които предлага техниката, тогава всичко се правеше по примитивен 
начин. “Новините например винаги са се чели, само че ние ги представяхме от лист 
хартия, а днешните водещи имат аутокю”, казва чичко Филипов. Първите новинарски 
емисии били излъчвани от студио в телевизионната кула.

“По онова време една новина не можеше да бъде прочетена, ако нямаше 3 подписа 
- от журналиста, който я е писал, от наблюдаващия редактор и от наблюдателя на 
цялата емисия”, спомня си Любинка Нягулова. Без тези подписи говорителите не 
са имали право да изчетат новината. По право първо се е започвало с официалния 
протокол - съобщения, свързани с представители на властта. “Обикновено първата 
новина се съобщаваше от мъжа, после започваше жената”, каза Нягулова. Тази 
последователност обаче не е била закон - имало е случаи, в които жената е първа. 
Вечерното издание на новините е било по 30 минути, но нерядко се е налагало не-
говото увеличаване, припомня си бившата говорителка от “По света и у нас”. Това 
се е налагало в случаите, когато има важни събития от деня - конгреси, държавни 
посещения и др. В емисиите новините са съобщавани най-общо в следния вид: “по-
литически, икономически, международни, културни”. 

“Сега обемът информация, който предлагаме, е много по-голям”, каза за в. “Пари” друг 
популярен водещ от “По света и у нас” Димитър Игнатиев. Той има 18 години стаж като 
говорител в кадър и 15 години стаж като глас зад кадър. “През 60-те, 70-те и 80-те години 
новините имаха окраска, която е определена от времето, в което живеехме.” Игнатиев е 
категоричен, че с развитието на технологиите и компютризацията новините се правят по-
лесно. За качественото съдържание на информационните емисии принос има и засилената 
конкуренция. Вече живеем във време, в което телевизиите са много и всяка представя 

новините по свой, специфичен начин. 
Изменили са се и източ-
ниците на информация. 
Ако в началото новини са 
се правили от съобщения 
на Българската телеграфна 
агенция, към днешна дата 
на разположение са всич-
ки агенции. Независимо от 
промените, които претърпя 
обликът на новините у нас, 
те ще си останат най-важно-
то нещо за зрителя, смята 
Игнатиев. 

елина Пулчева

1966

1989

2000

2010

Лицата на "По света и у нас" - Любинка нягулова, никола Филипов  
и димитър Игнатиев 
▶
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